



Міжнародне гуманітарне право : анотований бібліографічний список

Вип. 17 / 2026

11 – 20 липня

URL: <http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>

Зміст

Статті зі ЗМІ.....	1
Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань.....	82

Статті зі ЗМІ

1. **Австралійські інструктори операції KUDU приєдналися до норвезької місії LEGIO у Польщі для вишколу українських військових** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 17 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що особовий склад навчальної операції «KUDU» Сухопутних військ Збройних Сил Австралії офіційно приєднався до багатонаціональної навчальної операції «LEGIO» під проводом Збройних Сил Норвегії. Спільна підготовка українських підрозділів проходить на території Польщі та орієнтована на підвищення бойової ефективності Сил оборони України. Вказано, що австралійська операція «KUDU» є масштабною програмою підготовки українських новобранців Силами оборони Австралії, тоді як започаткована у 2024 році під керівництвом Норвегії Скандинавсько-Балтійська ініціатива «LEGIO» (за участі Данії, Естонії, Фінляндії, Ісландії, Латвії, Литви, Норвегії, Польщі та Швеції) зосереджена на поглибленому вишколі та оснащенні українських підрозділів озброєнням за стандартами*

НАТО в обсягах, еквівалентних бригаді. Інтеграція австралійського контингенту в норвезьку операцію на території Польщі продемонструвала зразковий рівень міжнародної військової кооперації, що є черговим доказом непохитної та довгострокової підтримки нашої держави на шляху до відновлення територіальної цілісності. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555439-avstraliiski-instruktory-operatsii-kudu-priednalysia-do-norvezkoi-misii-legio-u-polshchi-dlia-vyshkolu-ukrainskykh-viiskovykh>

2. Алексеева І. Росія ховає зброю прямо в реакторах ЗАЕС: у ГУР попередили про нову загрозу [Електронний ресурс] / Ірина Алексеева // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *За повідомленням української розвідки, окуповану Запорізьку атомну електростанцію РФ перетворила на військову базу: розташували там пункти управління дронами та склади зі зброєю. Також у розвідці попередили, що серйозним ризиком для безпеки на захопленій росіянами ЗАЕС залишається проблема живлення: якщо до початку окупації вона мала 10 ліній зовнішнього електропостачання, то зараз через злочинну російську агресію функціонує лише одна.* Текст: <https://fakty.ua/475131-rossiya-pryachet-oruzhie-priamo-v-reaktorah-zaes-v-gur-predupredili-o-novoj-ugroze>

3. АМКУ надав рекомендаційні роз'яснення щодо поховання військовослужбовців [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Подано рекомендаційні роз'яснення у сфері ритуальних послуг щодо поховання військовослужбовців, прийняті 16.07.2026 на засіданні Антимонопольного комітету України (АМКУ). Розглянувши ситуацію щодо надання ритуальних послуг, АМКУ рекомендує органам влади й органам місцевого самоврядування (ОМС) під час прийняття рішень щодо організації поховання загиблих військовослужбовців і відшкодування витрат за надання ритуальних послуг забезпечувати недискримінаційний доступ суб'єктів господарювання до надання таких послуг та отримання відповідного відшкодування, не визначати без належних правових підстав окремого суб'єкта господарювання єдиним надавачем таких послуг і не створювати*

окремому суб'єкту господарювання необґрунтованих переваг порівняно з іншими учасниками ринку та враховувати під час прийняття таких рішень вимоги законодавства про захист економічної конкуренції. Текст: <https://pravo.ua/amku-nadav-rekomendatsiini-roz-iasnennia-shchodo-pokhovannia-viiskovosluzhbovtsiv/>

4. **Антикорупційна стратегія, парламентський контроль за діяльністю АРМА та звіт Рахункової палати** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 15 липня відбулося чергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики, під час якого члени Комітету розглянули низку питань, пов'язаних із реалізацією державної антикорупційної політики та контрольних повноважень Комітету. Одним із ключових питань порядку денного був розгляд проєктів законів України «Про засади державної антикорупційної політики на 2026 – 2030 роки» (реєстр. №№ 15230, 152301, 152302). Також Комітет розглянув Звіт Рахункової палати про результати фінансового аудиту Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК) (рішення Рахункової палати від 13.05.2026 № 16-1). У межах здійснення контрольних функцій Комітет також заслухав оновлену інформацію керівництва Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів (АРМА), щодо стану реалізації реформи управління арештованими активами. Під час обговорення особливу увагу було приділено питанням своєчасної ідентифікації активів, підвищення ефективності процедур їх передачі в управління, інституційної спроможності АРМА, розвитку цифрових інструментів та посилення взаємодії з правоохоронними органами і міжнародними партнерами. Члени Комітету наголосили на важливості подальшого вдосконалення системи управління арештованими активами відповідно до європейських стандартів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391975>

5. **Бабчук О. Документальне кіно замість осуду: як ветеранам допомагають повернутися до мирного життя** [Електронний ресурс] / Ольга Бабчук // Дзеркало тижня. - 2026. - 12 лип. — Електрон. дані. Розглянуто проблему соціальної реінтеграції ветеранів, які перебувають на обліку в органах пробації після повернення до цивільного життя. Висвітлено адвокаційний проєкт «Простір довіри: підтримка ветеранів у пробації», спрямований на вдосконалення роботи фахівців із людьми, що мають бойовий досвід. Проаналізовано використання документального кіно, правопросвітницьких заходів і практичних методичних матеріалів як інструментів підтримки ветеранів і підвищення професійної компетентності працівників пробації. Наголошено на важливості індивідуального підходу, психологічної підтримки та соціального супроводу для зниження ризику повторних правопорушень і успішного повернення ветеранів до мирного життя. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/dokumentalne-kino-zamist-osudu-jak-veteranam-dopomahajut-povernutisja-do-mirnoho-zhittja.html>

6. **Балаєва К. Берлін викликав посла РФ через масштабні кібератаки** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Міністерство закордонних справ (МЗС) Німеччини викликало посла РФ, щоб висловити протест через кібератаки, які пов'язують із російськими структурами. У Берліні заявили, що Москва веде кампанії, спрямовані проти Німеччини, країн ЄС і партнерів, зокрема України. У німецькому МЗС наголосили, що такі дії є неприпустимими та вкотре донесли цю позицію російському дипломату. Раніше в ЄС заявили, що підрозділ ФСБ РФ, відомий як 16-ий центр, контролює низку хакерських груп, які становлять загрозу для європейських держав. Серед них назвали угруповання TURLA. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893843-berlin-vyklykala-posla-rf-cherez-masshtabni-kiberataky>

7. **Балаєва К. ЄС допоможе Вірменії протистояти кібератакам і втручанню ззовні** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *Як повідомили у Раді ЄС, Європейський Союз офіційно розпочав роботу нової місії партнерства у Вірменії – EUPM Armenia. Її головне завдання – допомогти Єревану посилити захист від гібридних загроз і підвищити стійкість державних інституцій. У ЄС зазначили, що місія працюватиме на запит уряду Вірменії та допомагатиме країні протидіяти кібератакам, інформаційним маніпуляціям, зовнішньому втручанню та непрозорим фінансовим потокам. Окрему увагу приділятимуть координації між різними державними структурами, щоб вони могли ефективніше реагувати на такі виклики. Головна дипломатка ЄС Кая Каллас заявила, що Брюссель підтримує незалежність Вірменії та подбає про те, щоб Вірменія не залишалася сам на сам перед спробами зовнішнього примусу.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893847-yes-dopomozhe-virmenii-protystoiaty-kiberatakam-i-vtruchannui-zzovni>

8. **Балаєва К. Корецький обговорив із МВФ новий транш** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Наведено тези допису в соцмережі «Х» Прем'єр-міністра України Сергія Корецького щодо результатів його першої на цьому посту міжнародної зустрічі з першим заступником директора-розпорядника Міжнародного валютного фонду (МВФ) Деніелом Кацом. Як повідомив глава уряду, сторони обговорили підготовку до засідання Виконавчої ради МВФ, на якому розглядатимуть програму розширеного фінансування (EFF) для України. Прем'єр очікує, що позитивне рішення Ради МВФ відкриє шлях до виділення Україні чергового траншу міжнародної допомоги у розмірі 690 млн доларів. С. Корецький також подякував МВФ за підтримку України та наголосив на важливості співпраці з фондом. Крім того, сторони домовилися координувати подальші кроки для забезпечення фінансування державного бюджету України у 2027 р.* Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894918-koretskyi-obhovoryv-iz-mvf-novyi-transh>

9. **Балаєва К. Ракети, дрони та морські системи: що увійде до нового командування ЗСУ** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив речник Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) Дмитро Лиховій, у ЗСУ створюють нову систему управління далекобійними ударами, яка має об'єднати під одним командуванням різні підрозділи Сил оборони (підрозділи ударних безпілотних систем дальньої дії, ракетні, забезпечення, частини морських безекіпажних систем), які використовують засоби Deep Strike для ураження цілей на території РФ; командування далекобійного (глобального) впливу здійснюватиме управління міжвідомчим угрупованням Сил оборони, яке діятиме за єдиним задумом і планом. Речник Генштабу підсумував, що створення Командування є відповіддю на стрімке масштабування операцій Deep Strike, завдяки яким уже регулярно уражаються військова інфраструктура РФ, логістичні вузли, командні пункти, підприємства оборонної промисловості, об'єкти нафтової галузі, що забезпечують роботу російської воєнної машини. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894117-rakety-drony-ta-morski-systemy-scho-uviiide-do-novoho-komanduvannia-zsu>*

10. **Баянов М. Харківський художній музей: як зберегти мистецтво і людей?** [Електронний ресурс] / Марко Баянов // Дзеркало тижня. - 2026. - 19 лип. — Електрон. дані. *Наведено інтерв'ю із завідувачкою відділу зарубіжного мистецтва Харківського художнього музею Мариною Філатовою про наслідки російського обстрілу музею, порятунок музейних фондів та особливості збереження культурної спадщини в умовах війни. Висвітлено проблеми евакуації та реставрації музейних експонатів, нестачі ресурсів і фахівців, а також виклики, пов'язані з нормативно-правовим забезпеченням захисту культурних цінностей. Розглянуто питання створення безпечних фондосховищ, перспективи розвитку музейної інфраструктури та збереження цілісності музейних колекцій. Наголошено на*

визначальній ролі музейних працівників у збереженні національної культурної спадщини та необхідності державної підтримки музейної сфери в умовах воєнного часу. Текст: <https://zn.ua/ukr/CULTURE/kharkivskij-khudozhnij-muzej-jak-zberehti-mistetstvo-i-ljudej.html>

11. **Безпека України та Європи є нероздільними: ЄС посилює підтримку оборони України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 13 липня Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко провів зустріч із Комісаром ЄС з питань оборони і космосу Андрюсом Кубілюсом, на якій сторони обговорили безпекову ситуацію в Україні, подальшу всебічну підтримку нашої держави, а також актуальні питання просування України на шляху до членства в Європейському Союзі. О. Корнієнко наголосив, що безпекова ситуація в Україні залишається складною: РФ продовжує щоденні й щонічні атаки на цивільне населення, застосовуючи велику кількість засобів ураження та розширюючи географію обстрілів. У цьому контексті Перший віцепікер підкреслив необхідність подальшого посилення міжнародного тиску на РФ, зокрема шляхом розширення санкцій, щоб змусити державу-агресора припинити війну. Окрему увагу учасники зустрічі приділили питанням європейської та євроатлантичної інтеграції України. За словами О. Корнієнка, сьогодні безпека України та Європи є нероздільними, а тому партнерство між Україною та європейськими державами має ставати ще міцнішим. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391919>

12. **Бережна Д. Від бойового досвіду до законів: у парламенті створили профільне об'єднання з тактичної медицини** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що досвід, який українські воєнні медики здобули за роки повномасштабної війни, отримає системну підтримку на рівні парламенту: у Верховній Раді України (ВР України) офіційно розпочало роботу міжфракційне депутатське об'єднання "Українська тактична медицина:

виробництво, стандарти, розвиток”. Про створення об’єднання повідомив народний депутат України Костянтин Бондарєв, якого обрано його головою. За словами народного обранця, ідея створення об’єднання виникла з огляду на те, що сфера української тактичної медицини гостро потребує парламентської підтримки. К. Бондарєв також уточнив, що серед пріоритетів об’єднання — консолідація експертизи фахівців галузі та носіїв бойового досвіду, напрацювання законодавчих рішень, імплементація українського досвіду та протоколів до стандартів НАТО, а також налагодження обміном досвідом, здобутим у реальних бойових умовах. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/761223-vid-boyovogo-dosvidu-do-zakoniv-u-parlamenti-stvorili-profilne-ob-yednannya-z-taktichnoji-medicini>

13. **Бурдейна О. 40 днів примушування РФ до миру: СБУ підсумувала удари по поромках, танкерах, базах Кремля** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. - 2026. - 20 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що 20 липня СБУ підсумувала результати попереднього тижня ударів по противнику, які мали б протягом 40 днів примусити РФ до мирних переговорів. Протягом третього тижня повітряних та морських атак систематично атакували цілі у південних російських регіонах, на тимчасово окупованій території (ТОТ) Крим і на лінії фронту на сході України. Вказано, що під ударами опинились танкери, які везли підсанкційну нафту та бензин, літаки стратегічної та фронтової авіації. Крім того, вдалось влучити по радіолокаційних системах (РЛС) на ТОТ України й по нафтових термінала в Азовському та Чорному морях. Паралельно відбулась серія ударів по складах ЗС РФ на лінії фронту та в тилу. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/761523-udari-sbu-sluzhba-pidsumovala-shche-tizhden-40-dennoji-operaciji>

14. **Бурдейна О. У Європі створили антибалістичну коаліцію: як система FREYJA захистить від ударів РФ** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. Як повідомила пресслужба французького уряду, 13. 07. 2026 у Франції зібрались

лідери 10 європейських країн та підписали спільну декларацію про створення коаліції з питань протиракетної оборони (ПРО). Вказано, що учасники коаліції — це Франція, Україна, Данія, Німеччина, Нідерланди, Норвегія, Іспанія, Швеція та Велика Британія. Суть співпраці полягає у ”технологічній відкритості та довірливій промисловій співпраці”. Також наголошено, що проєкт доповнить існуючу систему. При цьому відзначено, що Україна у цьому питанні має особливий досвід і що інші країни, якщо матимуть бажання, зможуть долучитись до коаліції. Президент України Володимир Зеленський розповів, як у нову архітектуру включають українську систему протиповітряної оборони (ППО) «FREYJA». Текст:

<https://focus.ua/uk/politics/760822-antibalistichna-koaliciya-stvorena-u-franciji-13-lipnya-detali>

15. **Ведернікова І. Перший уряд Арахамії? Навіщо Банкова переналаштовує важелі влади** [Електронний ресурс] / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. - 2026. - 15 лип. — Електрон. дані. Досліджено політичні передумови та можливі наслідки зміни складу Кабінету Міністрів України (КМ України) в контексті внутрішньополітичних процесів і перспектив майбутніх виборів. Проаналізовано роль ключових політичних акторів у формуванні уряду, механізми впливу на парламентську більшість та кадрові рішення у виконавчій владі. Розглянуто дискусійні питання щодо посилення окремих центрів впливу, кадрових перестановок у секторі безпеки й оборони та їхнього значення для функціонування державних інституцій. Наголошено на ризиках збереження практик політичної залежності кадрових призначень і на необхідності підвищення ролі професійності, незалежності та відповідальності в державному управлінні. Текст:

<https://zn.ua/ukr/POLITICS/pershij-urjad-arakhamiji-navishcho-bankova-perenalashtovuje-vazheli-vladi.html>

16. **Велика Британія виділить 300 мільйонів євро на ескадрилью винищувачів Gripen для України** [Електронний ресурс] // Високий замок. — 2026. — 16 лип. — Електрон. дані. Під час свого прощального візиту до Києва

прем'єр-міністр Великої Британії Кір Стармер оголосив про виділення 300 млн євро, які стануть важливим внеском у спільну зі Швецією програму постачання Повітряним силам ЗСУ (ППО) 16 найновіших шведських винищувачів «JAS 39 Gripen E». Виділені Лондоном кошти є частиною масштабнішої шведсько-української угоди, підписаної з оборонним концерном Saab. Окрім безпосередньої закупівлі літаків, британське фінансування покриє комплексну підготовку українських військових пілотів та інженерів, постачання сучасних польотних симуляторів, запасних частин, наземного обладнання, а також довгострокову логістичну та технічну підтримку літаків. Ця інвестиція також позитивно вплине на європейський ОПК, адже вона підтримає близько 5 тисяч робочих місць на понад 50 підприємствах у самій Великій Британії, які інтегровані у виробничі ланцюжки програми Gripen. Завдяки цій фінансовій та технічній підтримці Україна зможе повністю укомплектувати та підготувати до бойового чергування нову авіаційну ескадрилью до 2029 р. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555418-velyka-brytaniia-vydilyt-300-milioniv-ievro-na-eskadryliu-vynyshchuvachiv-gripen-dlia-ukrainy>

17. Верховна Рада України підтримала подання Прем'єр-міністра України щодо призначення нового складу Кабінету Міністрів України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 16 липня Верховна Рада України (ВР України) ухвалила Постанову про формування складу Кабінету Міністрів України (КМ України) та звільнення з посад членів КМ України, який перебуває у відставці (реєстр. № 15415). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391970>

18. Верховна Рада ухвалила Закон щодо модернізації централізованого теплопостачання [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 15 липня Верховна Рада України (ВР України) ухвалила в другому читанні та в цілому урядовий проєкт Закону України «Про

внесення змін до деяких законів України щодо підтримки розвитку ефективного та сталого централізованого теплопостачання» (реєстр. № 14067). Ухвалений Закон спрямований на вдосконалення правового регулювання у сфері теплопостачання та створення умов для модернізації, розвитку й ефективного функціонування систем централізованого теплопостачання в Україні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391945>

19. **Від оборони кордонів до державної служби** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Повідомлено, що до команди Апарату Верховної Ради України (ВР України) приєднався захисник України. Зазначено, що команда Апарату парламенту поповнилася бойовим офіцером, майором запасу Державної прикордонної служби України та людиною неймовірної сили волі. Ветеран Дмитро Косінов склав Присягу державного службовця та офіційно розпочав роботу на посаді заступника керівника відділу по роботі з ветеранами війни та праці Управління кадрів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391989>

20. **Відбулося засідання Комітету Верховної Ради України з питань освіти, науки та інновацій** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 15 липня 2026 р. під головуванням голови Комітету Сергія Бабака відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій. Повідомлено, що під час засідання народні депутати України — члени Комітету розглянули низку питань порядку денного. Зокрема, Про стан виконання Прикінцевих положень Закону України «Про внесення змін до деяких законів України щодо визнання результатів навчання осіб, які проживають на тимчасово окупованій території України» (№ 3482-IX від 21.11.2023). Цей Закон урегулює питання, пов'язані із забезпеченням права громадян України, які проживають на тимчасово окупованій території (ТОТ), на безперешкодне продовження освіти. Для цього передбачено впровадження механізму

атестації вищезазначених осіб, необхідного для визнання результатів їхнього навчання. Закон також встановлює порядок проведення такої атестації та визначає особливості продовження навчання у закладах освіти України. Також було розглянуто Про внесення до порівняльної таблиці проєкту Закону України «Про внесення змін до Закону України «Про наукову і науково-технічну діяльність» щодо встановлення цільових показників діяльності керівників наукових установ, визначення стратегій і перспективних напрямів діяльності наукових установ» (реєстр. № 10424 від 22.01.2024) (друге читання) додаткових пропозицій народних депутатів України – членів Комітету та інші. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391983>

21. Відбулося засідання Комітету з питань здоров'я нації [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 15 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування розглянув проєкт Закону України про внесення змін до ст. 184 Кримінального кодексу України щодо права на безоплатну медичну допомогу (реєстр. № 15298). Законопроєктом пропонується встановити відповідальність за незаконну вимогу оплати медичних послуг, лікарських засобів чи медичних виробів, які надаються за програмою державних гарантій, а також за відмову в їх наданні у разі відмови пацієнта здійснити таку оплату. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391982>

22. Відбулося засідання Комітету з питань Регламенту, депутатської етики та організації роботи Верховної Ради України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 13 липня у режимі відеоконференції відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань Регламенту, депутатської етики та організації роботи Верховної Ради України (протокол № 269). Народні депутати України — члени Комітету розглянули низку питань порядку

денного: про лист Управління справами Апарату Верховної Ради України від 09.07.2026 № 15/11-2026/164314 (електронна картка документа № 2284442); про проєкт Постанови Верховної Ради України «Про утворення Тимчасової спеціальної комісії Верховної Ради України з питань створення системи військової юстиції України», внесений народним депутатом України Безуглою М. В. (реєстр. № 15353 від 10.07.2026 (на заміну раніше поданого від 26.06.2026); про ініціювання народними депутатами України – членами Комітету з питань Регламенту, депутатської етики та організації роботи Верховної Ради України проєкту Закону України «Про внесення зміни до статті 48 Закону України «Про комітети Верховної Ради України» щодо запрошення на засідання комітету Верховної Ради України» та інші. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391914>

23. Відбулося засідання Комітету з питань цифрової трансформації [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 15 лип. [№ 639]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 14 липня відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань цифрової трансформації, під час якого було розглянуто проєкт Закону України про приєднання України до Угоди між Європейським співтовариством з атомної енергії (Євратом) та державами, що не є членами Європейського Союзу, щодо участі останніх у домовленостях Співтовариства щодо раннього обміну інформацією у випадку радіаційної аварії (ECURIE) (реєстр. № 0377). Комітет розглянув проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо удосконалення гуманітарного розмінування (реєстр. № 15108) та альтернативний до нього законопроект за реєстр. № 15108-1. Проєкти актів спрямовані на зміни регулювання у сфері протимінної діяльності в Україні. Також на засіданні було розглянуто стан забезпечення електронними комунікаційними послугами регіонів, які межують із зоною бойових дій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391936>

24. **Відбулося позачергове засідання Комітету з питань правоохоронної діяльності** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 15 липня 2026 р. відбулося позачергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності. На розгляд народних депутатів України – членів Комітету виносилися законопроєкти, за результатами розгляду яких ухвалено низку рішень. Зокрема, Комітет рекомендував ВР України: ухвалити за основу проєкт Закону про внесення змін до Кодексу України про адміністративні правопорушення щодо посилення відповідальності за дії, які призводять до травматизму та смертності на дорогах (реєстр. № 15348); відхилити проєкт Закону про внесення змін до Кодексу України про адміністративні правопорушення та Кримінального кодексу України щодо посилення відповідальності за дії, що призводять до загибелі й травмування людей на дорогах (реєстр. № 15348-1); ухвалити у другому читанні та в цілому як Закон проєкт Закону про внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України та інших законів України щодо оптимізації процесів розшуку осіб, зниклих безвісти, та ідентифікації невпізнаних тіл (останків) під час дії воєнного стану (реєстр. № 14095) та інші. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391967>*

25. **Володимир Крейденко: Повернення цивільних польотів починається з коридорів безпеки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Як розповів народний депутат України, заступник голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань транспорту та інфраструктури Володимир Крейденко, уряд затвердив Стратегію розвитку цивільної авіації України до 2030 р. Це документ, який визначає, як країна має зберегти авіаційну галузь під час війни та підготувати її до майбутнього відновлення. Йдеться про оцінку стану аеропортів, відновлення систем керування повітряним рухом, збереження професійних кадрів, наближення*

українських правил до стандартів Європейського Союзу (ЄС) та створення умов для повернення авіакомпаній. Водночас ухвалення Стратегії не означає, що українське небо буде відкрито найближчим часом: документ має стати основою для конкретних безпекових, технічних і фінансових рішень. За його словами, держава повинна дослідити можливість створення обмежених авіаційних коридорів безпеки у західних прикордонних областях, де літак перебував би в українському повітряному просторі мінімально необхідний час, а основна частина маршруту пролягала б через повітряний простір сусідньої європейської держави. Він підкреслив, що йдеться не про поспішне відкриття неба і не про політичне рішення, ухвалене всупереч оцінкам військових. Життя пасажирів, членів екіпажів і працівників аеропортів має залишатися безумовним пріоритетом. Водночас високий рівень загроз не може бути виправданням для бездіяльності державних органів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391958>

26. **Грабовик А. Повернення без інструкції: чому любові недостатньо, щоб знову стати родиною** [Електронний ресурс] / Анастасія Грабовик // Дзеркало тижня. - 2026. - 19 лип. — Електрон. дані. Розглянуто психологічні та соціальні виклики, що постають перед родинами військовослужбовців після їхнього повернення з війни. Проаналізовано особливості адаптації членів сім'ї до нових умов спільного життя, зміни сімейних ролей, труднощі відновлення міжособистісних стосунків та значення психосоціальної підтримки. Висвітлено проблеми психологічного благополуччя військових, їхніх партнерів і дітей, а також роль сімейної терапії та громадських ініціатив у процесі реінтеграції. Наголошено на необхідності розроблення й упровадження українських програм психосоціальної підтримки ветеранів та їхніх родин як важливої складової післявоєнного відновлення суспільства. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/povernennja-bez-instruktsiji-chomu-ljubovi-nedostatno-shchob-znovu-stati-rodinoju.html>

27. **Державний бюджет у 2025 році виконано за доходами у сумі майже 4 трильйонів гривень** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 15 лип. [№ 639]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 14 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань бюджету розглянув звіт Кабінету Міністрів України (КМ України) про виконання Закону України “Про Державний бюджет України на 2025 рік” (включаючи відповідні висновки Рахункової палати). Згідно зі Звітом, державний бюджет виконано у 2025 р. за доходами у сумі 3 841 млрд грн, видатками — 5 480,5 млрд грн, обсягом повернення кредитів — 13,8 млрд грн, обсягом надання кредитів — 10,1 млрд грн, з дефіцитом у сумі 1 635,8 млрд грн. За результатами опрацювання Звіту, висновків Рахункової палати до нього та іншої інформації у Комітеті підготовлено проєкт Постанови Верховної Ради України "Про звіт про виконання Закону України "Про Державний бюджет України на 2025 рік".* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391944>

28. **Довгострокове співробітництво між Україною та Турецькою Республікою: Верховна Рада ухвалила Закон** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 14 липня Верховна Рада України (ВР України) ухвалила Закон України «Про ратифікацію Угоди про вільну торгівлю між Урядом України та Урядом Турецької Республіки». Мета Закону – завершення внутрішньодержавних процедур, необхідних для набрання чинності Угодою про вільну торгівлю між Україною та Туреччиною, яка була підписана 03.02.2022 в м. Київ.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391927>

29. **Доротич М. Кінні карети для реабілітації ветеранів наразі не відновлюють через брак охочих та бюрократію** [Електронний ресурс] / М. Доротич // Високий замок. – 2026. – 13 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що у червні виконком Львівської міської ради (ЛМР) ухвалив рішення про відновлення роботи кінних карет по центру Львова, щоб безоплатно*

реабілітувати ветеранів та їхні родини. Як повідомив в.о. начальника управління туризму ЛМР Андрій Павлів, станом на середину липня немає охочих обслуговувати цей вид туризму у межах соціального проєкту «Місто лікує». У мерії сподіваються відновити кінні карети для реабілітації захисників найближчими місяцями. Вказано, що над питанням працює робоча група, яка розробляє правила для функціонування кінних карет, а організацією турів для воїнів буде займатися управління туризму ЛМР. Зазначено, що для ветеранів та їхніх родин катання на кінних каретах буде безкоштовним.

Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555216-kinni-karety-dlia-reabilitatsii-veteraniv-narazi-ne-vidnovliuiut>

30. **Драпатий підтримав Федорова та назвав успіхи в Міноборони** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 16 лип. – Електрон. дані. Йдеться про те, що Командувач Угруповання об'єднаних сил Михайло Драпатий підтримав главу Міноборони Михайла Федорова після оголошення рішення Президентом України Володимиром Зеленським про його відставку з посади міністра оборони. На його думку, за пів року Федорова на посаді між відомством та ЗСУ з'явилася реальна взаємодія, спроба змінити правила, за якими роками жила військова система. Драпатий зазначив, що за останні півроку у війська з'явився партнер у Міноборони, який не лише забезпечував потреби, а й вимагав змінювати підходи, швидше ухвалювати рішення і підтримувати тих, хто готовий брати за них відповідальність. З його слів, взаємодія між військами і Міністерством оборони (МО України) стала іншою: "З'явилася готовність чути командирів, швидше ухвалювати рішення і підтримувати зміни, які народжуються у підрозділах". Він додав, що проєкт "Лінія дронів" став одним із прикладів того, як вчасне рішення держави може досить швидко вплинути на ситуацію на полі бою. Текст: https://gazeta.ua/articles/politics/_drapatij-pidtrimav-fedorova-ta-nazvav-uspihi-v-minoboroni/1254747

31. **Дуніна А. Готуйтеся до холоду й темряви, поки чиновники розкрадають кошти на ремонті ТЕС: якою буде зима в Україні**

[Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що експерти не виявляють оптимізму щодо майбутньої зими: українцям знову загрожують тривалі відключення світла, перебої з опаленням та дефіцит газу. Зазначено, що енергосистема працює на межі можливостей, відновлені потужності залишаються вразливими, а РФ розширює перелік цілей і обіцяє нарощувати масштаб ударів. Розглянуто, що чекає на Україну в опалювальний сезон і як підготуватися до найгіршого сценарію. Зауважено, що гроші, призначені на ремонт станцій, продовжують зникати в кишенях чиновників. Як повідомили в Службі безпеки України (СБУ), під час ремонту Трипільської та Зміївської теплоелектростанцій (ТЕС) було викрадено понад 10 млн грн: замість нових труб закупили старі з підробленим маркуванням. Вказано, що трьом особам повідомлено про підозру, їм загрожує до 12 років позбавлення волі.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/760917-vidklyuchennya-svitla-vzimku-2026-2027-rokiv-shcho-chekaye-na-ukrajinu-do-20-dib-bez-elektroenergiji>

32. **Євгенія Кравчук: За шостим кластером перемовин про вступ України в ЄС рівень погодження з європейським законодавством сягає 98 %** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Як заявила народна депутатка від фракції політичної партії «Слуга Народу», заступниця голови парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, членкиня постійної делегації у ПАРЕ Євгенія Кравчук, постійні представники держав-членів при ЄС схвалили відкриття шостого кластера переговорів про вступ України до ЄС під назвою «Зовнішні відносини». Політикиня зауважила, що за цим кластером Україна має дуже хороший відсоток виконання – рівень погодження з європейським законодавством сягає 98 %. За її словами, шостий кластер містить, наприклад, такий важливий пункт як відповідність санкцій. Вона також наголосила, що шостий кластер менш дискусійний, оскільки не містить якихось проблемних*

моментів у двосторонніх відносинах між Україною та окремими країнами-членами ЄС. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391981>

33. Єгор Чернів: Впроваджуючи санкції проти фінансового сектора РФ, Україна дає гарний приклад для наслідування нашим партнерам [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Як заявив народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», заступник голови парламентського Комітету з питань нацбезпеки, оборони та розвідки, голова постійної делегації України в ПА НАТО Єгор Чернів, український парламент підтримав Постанову про затвердження рішення РНБО від 9.06.2026 щодо впровадження санкцій проти фінансових установ РФ. Політик зазначив, що відповідний проєкт акта було внесено Президентом України. Впровадження цих секторальних спеціальних економічних та інших обмежувальних заходів має стати прикладом для наслідування нашими партнерами.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391977>

34. Жан Беленюк: Зняття обмежень із спортсменів, які залучені в кремлівську пропаганду, – це загравання з диктаторами й авторитарними режимами [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Як заявив народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», перший заступник голови парламентського Комітету з питань молоді та спорту Жан Беленюк, Верховна Рада України (ВР України) звернулася до Міжнародного олімпійського комітету (МОК) та міжнародних спортивних федерацій із закликом продовжити недопуск російських та білоруських спортсменів до участі в міжнародних спортивних змаганнях до повного припинення розв'язаної РФ війни проти України. Український парламент наголошує на тому, що першочергові причини введення обмежень досі актуальні, оскільки війна триває. На його думку, рано чи пізно світова спільнота дійде висновку, що загравання з диктаторами й авторитарними*

режимами ні до чого доброго не приводять. Текст:
<https://www.golos.com.ua/article/391976>

35. **За екоцид можуть запровадити довічне ув'язнення: деталі нового законопроекту** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Окреслено ключові норми законопроекту про внесення змін до Кримінального кодексу України (КК України) щодо уточнення відповідальності за екоцид. Зазначено, автори законодавчої ініціативи пропонують змінити статтю 441 Кримінального кодексу України (КК України), оскільки, на їх думку, чинна редакція не відповідає сучасним викликам, особливо після масштабного руйнування українського довкілля внаслідок повномасштабної війни, та не дозволяє ефективно притягати винних до відповідальності. Наголошено, що у разі ухвалення документу парламентом, в Україні вперше буде створено деталізовану систему кримінальної відповідальності за екоцид із чітким визначенням екологічної катастрофи, можливістю призначення довічного позбавлення волі у найтяжчих випадках та механізмом ліквідації юридичних осіб, діяльність яких призвела до незворотного знищення довкілля.* Текст:
<https://sud.ua/uk/news/publication/366885-za-ekotsyd-mozhut-zaprovadyty-dovichne-uviaznennia-detali-novoho-zakonoproiektu>

36. **Забезпечення функціонування української мови як державної** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 15 липня 63 народні депутати України на чолі з головою Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики Микитою Потураєвим внесли до ВР України законопроект № 15412 «Про внесення змін до деяких законів України щодо забезпечення функціонування української мови як державної». Законопроект розроблено робочою групою Комітету за участі народних депутатів, представників органів державної виконавчої влади, Уповноваженого із захисту державної мови, громадських організацій та експертів з мовної політики на виконання п. 4 Постанови*

Верховної Ради України №4764-IX «Про посилення ролі української мови в утвердженні Української держави» від 15.01.2026. Документ має на меті посилити і осучаснити правові механізми забезпечення захисту права громадян України на отримання інформації та послуг державною мовою, усунути прогалини в мовному законодавстві, узгодити норми окремих законів із Законом України «Про забезпечення функціонування української мови як державної», 7 років з дня набрання чинності яким виповнюється 16 липня. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391966>

37. Затвердження Духовного гімну України та законодавчі пріоритети гуманітарної сфери: відбулося засідання Комітету [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 14 липня відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики, на якому розглянуто проєкт Постанови про Духовний гімн України (реєстр. № 15383). Комітет відзначив актуальність законодавчої ініціативи, наголосивши, що її реалізація сприятиме формуванню єдиного підходу до виконання Духовного гімну України під час державних та інших урочистих заходів, а також зміцненню української історичної пам'яті та культурної ідентичності. За результатами розгляду Комітет ухвалив рішення рекомендувати ВР України включити проєкт Постанови до порядку денного, визначити його невідкладним та прийняти за основу і в цілому. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391931>

38. Здоровило Т. Іноземні добровольці стикаються з бюрократично-корупційними проблемами в ЗСУ [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. Йдеться про спільний брифінг в Медіацентрі Україна української ветеранки та журналістки Валерії Бурлакової та іноземних бійців, які повідомили про проблеми, з якими стикаються іноземні громадяни, що добровільно стали на захист України. Зазначено, що вони опинилися в юридичній та цифровій

ізоляції, не отримують військових квитків, не мають доступу до застосунку "Армія+", а в штабах окремих бригад з них вимагають гроші за оформлення статусу учасника бойових дій. Як наголосила Валерія Бурлакова, таке ставлення до іноземних легіонерів є абсолютно неприпустимим та викликає паралелі з країною-агресором, а також це свавілля руйнує мобілізаційний потенціал та міжнародний імідж України. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194645/>

39. **Зелькіна Т. Господарська діяльність під окупацією: між виживанням і колабораціонізмом – блог Тетяни Зелькіної** [Електронний ресурс] / Тетяна Зелькіна // Юрид. практика. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано практику відкриття кримінальних проваджень за статтею 111-1 Кримінального кодексу України (КК України), відповідно до якої власникам і керівникам підприємств висувають підозру у колабораційній діяльності. На основі сформульованої у постанові від 10. 12. 2024 принципової позиції Касаційного кримінального суду у складі Верховного Суду (ККС ВС) доведено, що діяльність, здійснена до фактичного встановлення окупаційного контролю або поза межами окупованої території, виключає склад злочину за ст. 111-1 КК України. Надано рекомендації щодо низки дій, які доцільно здійснити компаніям, що мали або мають активи, діяльність чи господарські зв'язки на окупованій території. Констатовано, що дослідження практики застосування ч. 4 ст. 111-1 КК України свідчить, що цю норму нерідко застосовують без належного дослідження умислу – ключового елементу складу злочину, та вказано, що наразі судова практика поступово відходить від оцінки лише зовнішніх ознак господарської діяльності, відтак у центрі уваги опиняються питання умислу, добровільності, наявності реальної альтернативи та індивідуальної ролі кожної особи. Текст: <https://pravo.ua/hospodarska-diialnist-pid-okupatsiieiu-mizh-vyzhyvanniam-i-kolaboratsionizmom-bloh-tetiany-zelkinoi/>

40. **Іванна Климпуш-Цинцадзе закликала європейських парламентарів очолити боротьбу проти пропаганди та іноземного**

втручання [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе взяла участь у дискусії «Парламентська співпраця та демократична стійкість у невизначеному світі» під час засідання Конференції Комітетів з європейських справ країн-членів Європейського Союзу (ЄС) та з європейської інтеграції країн-партнерів і країн-кандидатів на вступ до ЄС (COSAC) у Дубліні. Вона переконана, що парламентарі по всій Європі повинні заохочувати свої суспільства до високих прагнень, а не лише йти за популістичними трендами. Іванна Климпуш-Цинцадзе закликала переосмислити гібридні загрози, оскільки вони є реальними загрозами для європейських демократій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391980>*

41. **Ірландія підтвердила підтримку євроінтеграції України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе взяла участь у 76-му пленарному засіданні Конференції Комітетів з європейських справ країн-членів Європейського Союзу (ЄС) та з європейської інтеграції країн-партнерів і країн-кандидатів на вступ до ЄС (COSAC) у Дубліні (Республіка Ірландія). Зазначено, що І. Климпуш-Цинцадзе привітала Ірландію з початком головування, подякувавши за те, що серед його пріоритетів підтримка України винесена окремим пунктом. Ключовими напрямками роботи Ірландського головування стануть також просування бюджетних переговорів у Раді ЄС, реалізація Дорожньої карти «Єдина Європа, Єдиний ринок», підтримка політики розширення, зміцнення оборонної та енергетичної стійкості Союзу і розвиток глобальної взаємодії ЄС. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391933>*

42. **Калінін А. Шість країн ЄС зривають ухвалення 21-й пакету санкцій проти РФ: бояться за "власні економіки" — FT** [Електронний

ресурс] / Артемій Калінін // Focus.ua : [вебсайт]. - 2026. - 20 лип. — Електрон. дані. *За повідомленням "Financial Times", шість країн-членів ЄС вимагають пом'якшити окремі положення 21-го санкційного пакета проти РФ або взагалі виступають проти певних обмежень. Мова йде про такі країни як Греція, Франція, Італія, Німеччина, Австрія та Португалія. Головна причина такої позиції — прагнення захистити національні компанії та ключові галузі економіки цих країн. За інформацією видання, така позиція ставить під загрозу саме ухвалення пакета, адже для його затвердження необхідна одностайна підтримка з боку всіх держав ЄС. Вказано, що дедалі більше країн не готові нести економічні втрати заради посилення тиску на Москву, а така ситуація демонструє поглиблення розбіжностей усередині ЄС щодо подальшого санкційного тиску на РФ. Якщо раніше країни-члени були готові жертвувати економічними інтересами заради підтримки України, то тепер дедалі більше урядів ставлять на перше місце захист власних компаній.* Текст: <https://focus.ua/uk/world/761472-shist-krajn-yes-blokuyut-uhvalennya-novogo-paketu-sankciy-proti-rf-detali>

43. Катеринич П. **Кількість українських лікарів у Польщі зростає вп'ятеро. Чому ключовий іспит складає лише кожен десятий — і чим це загрожує лікарням** [Електронний ресурс] / Петро Катеринич // Дзеркало тижня. - 2026. - 13 лип. — Електрон. дані. *Досліджено роль українських медичних працівників у функціонуванні системи охорони здоров'я Польщі, особливо в малих містах і повітових лікарнях, які відчувають гострий кадровий дефіцит. Проаналізовано наслідки посилення мовних вимог до українських лікарів та ризику втрати ними права на професійну діяльність у Польщі. Висвітлено демографічні, економічні та кадрові чинники, що зумовлюють залежність польської медицини від фахівців з України, а також проблеми української системи охорони здоров'я, пов'язані з відтоком кадрів. Наголошено на необхідності формування ефективної державної політики щодо збереження та повернення медичних працівників в Україну після завершення війни.* Текст: <https://zn.ua/ukr/HEALTH/kilkist-ukrajinskikh-likariv->

[u-polshchi-zrosla-vpjatero-chomu-kljuchovij-ispit-skladaje-lishe-kozhen-desjatij-i-chim-tse-zahrozhuje-likarnjam.html](https://ua.korrespondent.net/world/4895071-yevrosoiz-upershe-pokarav-rosiui-za-udary-po-kyievu)

44. **Катишев К. Євросоюз уперше покарав Росію за удари по Києву** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Як йдеться у повідомленні Ради Європейського Союзу, оприлюдненому 17.07.2026, з огляду на «триваючу та ескалюючу» агресію РФ проти України, включаючи її «нещодавні смертельні удари по Києву в ніч на 1 і на 5 липня 2026 р.», та її жорстоку військову кампанію, навмисно спрямовану проти цивільної інфраструктури, Рада запровадила обмежувальні заходи щодо однієї особи та п'яти організацій. Вказано, що ці суб'єкти є частиною російського військово-промислового комплексу (ВПК), зокрема, займаються виробництвом безпілотників. Усі п'ять підсанкційних організацій входять до групи компаній «ABS Electro»; фізичною особою є І. Харісова – голова правління «ABS Electro» та директор кількох компаній цієї групи. Відомо, що «ABS Electro» розробляє та виробляє електронні та радіоелектронні компоненти, для уданих дронів типу «Герань» / «Шахед» і автоматизовані системи керування для енергетичного сектору, що приносить значні прибутки РФ.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4895071-yevrosoiz-upershe-pokarav-rosiui-za-udary-po-kyievu>

45. **Катишев К. Зеленський знайшов заміну Федорову в Міноборони** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Президент Володимир Зеленський, тимчасовий виконувач обов'язків (т.в.о.) голови СБУ Євгеній Хмара буде виконувати обов'язки міністра оборони. Глава держави розповів про зустріч із Є. Хмарою, під час якої йшлося про виконання далекобійних операцій проти РФ і забезпечення безпекових підрозділів і Сил оборони України необхідними засобами. «Євгеній Хмара здобув великий, багато в чому безпрецедентний досвід у проведенні технологічних ударних операцій. Саме на цьому має зосереджуватись наша оборона у цій війні», –*

зазначив Президент. І додав, що реальний досвід управління людьми в Центрі спеціальних операцій «Альфа» Служби безпеки України має стати перевагою і на посаді міністра оборони України. Він зауважив, що після завершення необхідних юридичних процедур звернеться до парламентарів за підтримкою Є. Хмари на посаду міністра оборони України. Як раніше повідомив народний депутат Ярослав Железняк, 16.07.2026 Верховна Рада не голосувала за призначення Ігоря Клименка очільником Міноборони, бо цей кандидат не мав достатньої підтримки у парламенті. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894814-zelenskyi-znaishov-zaminu-fedorovu-v-minoborony>

46. **Катишев К. Зеленський озвучив ключові домовленості з Францією** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. Як повідомив Президент Володимир Зеленський у Телеграм, результатом перемовин із французьким Президентом Емманюелем Макроном і роботи команд обох країн став «реально лідерський крок Франції в оборонній співпраці з Україною в інтересах всієї Європи». Серед ключових моментів глава держави назвав отримання Україною ліцензій на виробництво ракет «SCALP», бомб «AASM» і спільно з Італією – ракет «Aster 30». Також Франція співпрацюватиме з Україною та іншими партнерами і в межах антибалістичної програми «Freija»: Україна першою отримає нові посилені французько-італійські антибалістичні системи «SAMP/T NG». Франція також надасть два комплекси «SAMP/T» уже у цьому році. Одночасно Франція й Італія прискорять поставки ракет «Aster 30» до жовтня цього року. За словами В. Зеленського, відбудеться і закупівля перших 16 літаків «Rafale» для української бойової авіації та озброєння до них; у цьому році має розпочатися навчання українських пілотів і механіків у Франції. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894204-zelenskyi-ozvuchyv-kluichovi-domovlenosti-z-frantsiiei>

47. **Катишев К. ЗСУ уразили 20 скупчень російських військ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. –

2026. – 18 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1606-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1605-ту, добу зафіксовано 276 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 43 атаки армії РФ, на Гуляйпільському – 31, на Слов'янському – 23. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили 20 районів зосередження живої сили противника, три артилерійські системи та п'ять пунктів управління безпілотників.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895222-zsu-urazyly-20-skupchen-rosiiskyh-viisk>

48. **Катишев К. На чотирьох напрямках доба без атак РФ – Генштаб** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 11 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1599-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1598-му, добу зафіксовано 261 бойове зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 38 штурмів армії РФ, на Слов'янському – 29, на Лиманському – 23. Авіація Сил оборони уразила два райони зосередження живої сили противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893405-na-chotyrokhnapriamkakh-doba-bez-atak-rf-henshtab>

49. **Катишев К. Путін готує мобілізацію 500 тисяч росіян – ЦПД** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 18 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив керівник Центру протидії дезінформації (ЦПД) при РНБО Андрій Коваленко, РФ восени планує мобілізувати понад 500 тис. людей для продовження геноцидної війни проти України; за планом російського керівництва, деяких кидатимуть у бій у перші два тижні для затикування дірок на Сході, інших готуватимуть від місяця для потенційного відкриття нового напрямку фронту. За словами А. Коваленка, українців очікують дуже насичена осінь і зима: потрібно буде вистояти у*

непростих піхотних боях. Нагадано, що у липні в російських провоєнних Телеграм-каналах поширились заяви про можливу нову хвилю мобілізації, яку Кремль нібито може розпочати восени після виборів до Держдуми: йшлося про мобілізацію 1,2 млн осіб уже в жовтні. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895274-putin-hotuie-mobilizatsiui-500-tysiach-rosiiian-tspd>

50. **Катишев К. РФ зупинила судноплавство через Донсько-Азовський канал – ЗМІ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 11 лип. — Електрон. дані. Як повідомило агентство «Reuters», РФ тимчасово зупинила судноплавство через Донсько-Азовський канал після українських атак на судна в Азовському морі. Порти Ростова, Азова та Таганрога зупинили прийом пшениці та іншої аграрної продукції. Через зупинку роботи в портах утворилися величезні черги з вантажівок. Вказано, що Донсько-Азовський канал є судноплавним водним шляхом, що з'єднує річку Дон із Азовським морем. За даними аналітиків зернового ринку, до чверті експорту російської пшениці, найбільшим світовим експортером якої є РФ, проходить через Азовське море. Зазначено, що російські прикордонники проінформували судноплавні компанії про припинення прийому заявок на проходження через Керченську протоку, яка з'єднує Азовське та Чорне моря. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/russia/4893419-rf-zupynyla-sudnoplavstvo-cherez-donsko-azovskyi-kanal-zmi>

51. **Катишев К. Україна місяць буде без міністра оборони – нардеп** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. Як зазначив у Телеграм народний депутат Ярослав Железняк після пленарного засідання Верховної Ради України (ВР України) на якому призначили новий уряд, посади міністра оборони та міністра закордонних справ залишатимуться вакантними до наступного засідання парламенту, яке за планом відбудеться 18.08.2026. Та додав, що після засідання фракції «Слуга народу» стало відомо, що на посаду Міністра

оборони «шукають іншу кандидатуру, ніж Клименко (але і не Федоров)». Я. Железняк звернув увагу, що з моменту формування нового уряду, М. Федоров «повністю звільнений» і не виконує обов'язки міністра. «Ось така історія: міністра закордонних справ немає, міністра оборони немає, голови СБУ немає, голови Зовнішньої розвідки немає», – резюмував народний обранець. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894802-ukraina-misiats-bude-bez-ministra-oborony-nardep>

52. **Качуровська О.** ЗМІ дізналися про ідею Зеленського щодо Федорова [Електронний ресурс] / Олена Качуровська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 19 лип. — Електрон. дані. Як повідомив ресурс «ZN.UA», Президент України Володимир Зеленський розглядає можливість запропонувати колишньому міністру оборони Михайлу Федорову роль *miltech czar* – координатора розвитку військових технологій. Паралельно обговорюється можлива заміна Головнокомандувача ЗСУ Олександра Сирського. Очікується, що М. Федоров погодиться на нову посаду. Ймовірно, йдеться про координацію розвитку військових технологій, виробництва озброєння, безпілотних систем і взаємодію між державою, військовими й оборонною промисловістю. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895340-zmi-diznalsia-pro-ideui-zelenskoho-schodo-fedorova>

53. **Комітет з питань антикорупційної політики провів робочу зустріч з Комітетом Європарламенту з питань бюджетного контролю (CONT)** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 15 лип. [№ 639]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 14 липня відбулася робоча зустріч Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики та Комітету Європейського парламенту з питань бюджетного контролю (CONT). Вона стала продовженням конструктивного міжпарламентського діалогу між двома комітетами. Захід відбувся у гібридному форматі та був присвячений обговоренню актуальних питань співпраці України та Європейського Союзу (ЄС) у сфері запобігання і протидії корупції, захисту фінансових інтересів ЄС,

а також подальшого просування реформ у межах переговорного процесу щодо вступу України до ЄС. Зі вступними словами до учасників зустрічі звернулися голова Комітету Європейського парламенту з питань бюджетного контролю Андреас Шваб і голова Комітету ВР України з питань антикорупційної політики Анастасія Радіна. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391937>

54. Комітет з питань молоді і спорту висловив вдячність дев'ятьом державам-членам ЄС за принципову позицію щодо МОК [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань молоді і спорту висловив щирі вдячності дев'яти державам-членам Європейського Союзу (ЄС) – Естонії, Литві, Латвії, Польщі, Фінляндії, Данії, Швеції, Нідерландам та Румунії, які звернулися до Європейської комісії із закликом припинити європейське фінансування Міжнародного олімпійського комітету (МОК) у відповідь на його рішення від 7 липня про зняття обмежень з російських спортсменів та відновлення в правах олімпійського комітету РФ. Наголошено, що цей крок є важливим свідченням того, що демократичний світ не готовий миритися з поверненням держави-агресора до міжнародного спортивного руху, поки РФ продовжує свою загарбницьку війну проти України, щодня вбиваючи мирних людей, руйнуючи спортивну інфраструктуру та позбавляючи українських спортсменів права на безпечне життя і тренування. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391957>*

55. Комітет підтримав формування нового складу Кабінету Міністрів України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 16 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування вирішив рекомендувати ВР України відповідно до п. 12 ч. 1 ст. 85 та ч. 4 ст. 114 Конституції України підтримати подання*

Прем'єр-міністра України Сергія Корецького про призначення членів Кабінету Міністрів України (КМ України). За дорученням Голови ВР України Руслана Стефанчука Комітет розглянув подання Прем'єр-міністра України та рекомендував парламенту підтримати його, звільнивши з посад членів КМ України, який перебуває у відставці, з моменту початку роботи новосформованим КМ України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391968>

56. Комітет рекомендував Верховній Раді прийняти відставку Прем'єр-міністра України Юлії Свириденко [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 14 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування відповідно до вимог Конституції України та законів України «Про комітети Верховної Ради України» і «Про Кабінет Міністрів України» розглянув заяву Прем'єр-міністра України Юлії Свириденко про відставку. Під час розгляду питання Ю. Свириденко проінформувала членів Комітету про основні досягнення уряду України за час здійснення нею повноважень Прем'єр-міністра України. Всебічно обговоривши питання, Комітет вирішив рекомендувати ВР України відповідно до п. 12 ч. 1 ст. 85 Конституції України прийняти відставку Прем'єр-міністра України Ю. Свириденко. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391920>*

57. Комітет рекомендує Парламенту призначити Сергія Корецького на посаду Прем'єр-міністра України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 16 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування розглянув на своєму засіданні подання Президента України Володимира Зеленського, внесені за пропозицією депутатської фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ», яка згідно з ч. 10 ст. 83 Конституції України має права коаліції*

депутатських фракцій у ВР України дев'ятого скликання, про призначення Сергія Корецького на посаду Прем'єр-міністра України. Всебічно обговоривши питання, Комітет вирішив рекомендувати ВР України відповідно до п. 12 ч. 1 ст. 85, ч. 2 ст. 114 Конституції України призначити Корецького С. Ф. на посаду Прем'єр-міністра України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391960>

58. **Конев В. Після фронту — в нікуди? Чому Україна ризикує програти битву за повернення ветеранів до мирного життя** [Електронний ресурс] / Віктор Конев // Дзеркало тижня. - 2026. - 12 лип. — Електрон. дані. Досліджено сучасні виклики професійної реінтеграції ветеранів в Україні та проаналізовано результати опитування роботодавців і ветеранів щодо працевлаштування після завершення військової служби. Встановлено, що основними перешкодами залишаються фінансовий розрив між військовими та цивільними доходами, тривалий період адаптації, а також відсутність комплексної державної системи супроводу ветеранів. Розглянуто проблеми перекладу військового досвіду на мову цивільного ринку праці, психологічної адаптації та забезпечення соціальної підтримки після демобілізації. Наголошено на необхідності формування цілісної державної політики реінтеграції, яка поєднуватиме працевлаштування, реабілітацію, перекваліфікацію та фінансову підтримку ветеранів. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/pislja-frontu-v-nikudi-chomu-ukrajina-rizikuje-prohrati-bitvu-za-povernennja-veteraniv-do-mirnoho-zhittja.html>

59. **Консолідація міжнародної підтримки у захисті культурної спадщини від системного знищення з боку РФ** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 15 липня український парламент ухвалив Постанову «Про Звернення Верховної Ради України до Організації Об'єднаних Націй, парламентів та урядів держав-членів Європейського Союзу та НАТО, Європейського Парламенту, ЮНЕСКО, Парламентської Асамблеї Ради Європи, Парламентської Асамблеї ОБСЄ, Парламентської

Асамблеї НАТО щодо засудження політики систематичного культурного геноциду російської федерації, спрямованого проти Українського народу» (реєстр. № 15338). Постанова покликає консолідувати міжнародну підтримку у захисті української культурної спадщини від системного знищення з боку російської федерації. Законодавча ініціатива ґрунтується на нормах міжнародного права та констатує, що атаки на українські музеї, пам'ятки, архіви, релігійні святині й об'єкти Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО є не випадковими наслідками війни, а складовою цілеспрямованої політики, спрямованої на знищення національної ідентичності Українського народу, що має ознаки культурного геноциду. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/391946>

60. Косенко О. Керування автомобілем після протезування [Електронний ресурс] / Олена Косенко // Дзеркало тижня. - 2026. - 11 лип. — Електрон. дані. *Розглянуто правові та практичні аспекти керування транспортними засобами особами після ампутації та протезування в Україні. Проаналізовано порядок проходження медичного огляду, обміну посвідчення водія та встановлення спеціальних умов керування транспортом залежно від стану здоров'я водія. Висвітлено приклади повернення ветеранів до активного життя та самостійного водіння після тяжких поранень і протезування. Охарактеризовано європейські підходи до забезпечення права на мобільність осіб з інвалідністю та підкреслено важливість розвитку безбар'єрного середовища в Україні. Текст:*

<https://zn.ua/ukr/UKRAINE/keruvannja-avtomobilem-pislja-protezuvannja.html>

61. Кравченко А. ГУР попередило про новий наказ кремля: російські дрони почнуть полювання на цивільні авто [Електронний ресурс] / Артем Кравченко // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *За повідомленням ГУР, підрозділи російської окупаційної армії отримали наказ посилити удари безпілотниками по цивільній інфраструктурі та автотранспорту у прифронтових районах і прикордонні. Це становить реальну загрозу для цивільного населення України. Вказано, що російське*

військове командування наказало активізувати удари по автозаправних станціях (АЗС), вантажівках, автобусах і легкових автомобілях. Зазначено, що подібні атаки проти власного цивільного населення у прикордонних регіонах держави-агресора нерідко режисують російські спецслужби з метою використання пропагандою Кремля у кампанії з демонізації та дискредитації України. Зауважено, що виконувати накази буде центр перспективних безпілотних систем «Рубікон» і зовнішні пілоти лінійних підрозділів окупаційної армії, а для пошуку та ураження цілей планують використовувати керовані дрони в режимі реального часу. Текст: <https://fakty.ua/475384-gur-predupredilo-o-novom-prikaze-kremlya-rossijskie-drony-nachnut-ohotu-na-grazhdanskije-avto>

62. **Купновицька У. Конфлікт із Сирським: чи справді Федорова готують проти Залужного — несподівана оцінка експертів** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 16 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що відставка міністра оборони Михайла Федорова перетворила внутрішній конфлікт у керівництві армії на політичний скандал із протестами, вимогами звільнити Головнокомандувача ЗСУ Олександра Сирського та розмовами про майбутні вибори. Поки одні експерти бачать у цьому зіткнення старої радянської системи із сучасною армією, інші припускають, що М. Федорова вже готують до ролі "умовної опозиції" Банкової та конкурента Валерія Залужного. Як заявив М. Федоров, причиною його конфлікту з О. Сирським стали різні погляди на управління армією та ведення війни. За його словами, військове керівництво блокувало запропоновані Міністерством оборони України (МО України) зміни, а згодом О. Сирський нібито поставив ультиматум. На думку експертів, кадрові рішення навколо М. Федорова можуть послабити розвиток дронівих технологій і далекобійних ударів.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/761225-konflikt-fedorova-i-sirskogo-chi-gotuyut-eksministra-do-prezidentskih-viboriv-fokus>

63. **Купновицька У. Обдурити балістику: як РЕБ відхиляє "Кинджали" та "Іскандери" і чому це не завжди рятує міста** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Україна вже не перший рік застосовує засоби РЕБ, щоб збивати з курсу російські цілі, зокрема балістичні ракети. Однак така ракета не зникає: вона може впасти за сотні метрів від визначеного об'єкта й усе одно вибухнути. Розглянуто, як РЕБ діє проти "Кинджалів" та "Іскандерів", наскільки ефективним є електронний захист і чому для великого міста він не завжди означає порятунок.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/761303-reb-proti-balistichnih-raket-yak-vidhilyayut-kindzhali-ta-iskanderi-fokus>

64. **Купновицька У. Хлорпікрин і CS на фронті: як РФ застосовує заборонену хімічну зброю проти України** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Зазначено, що 12 липня 1917 р. Перша світова війна перейшла ще одну моральну межу: під бельгійським Іпром німецька армія вперше застосувала іприт — бойову отруйну речовину, яка не лише вбивала, а й залишала тисячі людей із важкими каліцтвами на все життя. Вказано, що саме після жахів Першої світової війни світ почав створювати систему міжнародних заборон на хімічну зброю. Та більш ніж через 100 років постає те саме запитання: чи здатні ці домовленості зупинити державу, яка готова їх порушувати? Адже на тлі війни РФ проти України тема хімічної зброї знову перестала бути лише сторінкою з підручника історії, оскільки підтверджено численні випадки використання токсичних речовин на фронті.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/750261-gaz-na-fronti-chi-zastosovuye-rosiya-himichnu-zbroyu-v-ukrajini>

65. **Курашина О. В Україні різко зростають соцвиплати: у Раді підтримали масштабну реформу соцдопомоги** [Електронний ресурс] / Олена Курашина // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань*

фінансів, податкової та митної політики Данило Гетманцев, в Україні планують змінити підхід щодо нарахування державної соціальної допомоги для сімей, які виховують дітей з інвалідністю, а також для людей, які мають інвалідність із дитинства. Виплати пропонують прив'язати не до прожиткового мінімуму, як це відбувається зараз, а до розміру мінімальної заробітної плати. Нові правила запрацюють після ухвалення законопроекту № 14191 ВР України у другому читанні. Документ також передбачає розвиток сучасних сервісів для сімей. Серед запланованих напрямів — програми раннього втручання, інклюзивний супровід, послуги розвитку дітей та тимчасовий догляд за принципом «перепочинку для батьків». Очікується, що такі послуги допоможуть зменшити психологічне навантаження на родини, які постійно доглядають за дітьми або дорослими людьми з інвалідністю. Текст: <https://fakty.ua/475056-v-ukraine-rezko-vyrastut-socvyplaty-v-rade-podderzhali-masshtabnuyu-reformu-socpomocshi>

66. **Курашина О. Ветеранам хочуть дати по 200 тисяч гривень замість землі: що пропонують змінити** [Електронний ресурс] / Олена Курашина // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що в Україні пропонують змінити механізм реалізації права ветеранів війни на безоплатне отримання земельних ділянок. Замість землі громадяни зможуть отримувати одноразову грошову компенсацію у розмірі 200 тис. грн за певних умов. Відповідну ініціативу запропонували у петиції № 41/010315–26en, автор якої зазначив, що після завершення повномасштабної війни кількість людей, які матимуть право на таку пільгу, значно зросте. Водночас кількість вільних земельних ділянок, особливо у межах населених пунктів, може бути обмеженою. Через це частина ветеранів може не скористатися своїм правом не через відсутність законних підстав, а через нестачу доступних земельних ресурсів. Ініціатор петиції пропонує закріпити у законі право громадян, які мають право на безоплатне отримання земельної ділянки, самостійно обирати між землею та

одноразовою грошовою виплатою. Текст: <https://fakty.ua/475350-veteranam-hotyat-dat-po-200-tysyach-griven-vmesto-zemli-hto-predlagayut-izmenit>

67. **Куш О. «Цариця полів» повертається. Мрія Хрушова здійснилася, але ми цьому не раді** [Електронний ресурс] / Олексій Куш // Дзеркало тижня. - 2026. - 14 лип. — Електрон. дані. *Проаналізовано сучасні тенденції розвитку аграрного сектору України в умовах війни та глобальних змін на світових продовольчих ринках. Розглянуто проблеми трансформації вітчизняного сільського господарства у напрямі спеціалізації на вирощуванні технічних культур, насамперед кукурудзи, сої, ріпаку та соняшнику, а також пов'язані з цим ризики для економіки й родючості ґрунтів. Висвітлено перспективи України на світових ринках зернових та олійних культур, посилення міжнародної конкуренції й втрату окремих експортних ринків, зокрема в Африці. Наголошено на необхідності формування державної політики, спрямованої на розвиток переробної промисловості, підтримку фермерських господарств і підвищення доданої вартості аграрної продукції.* Текст: <https://zn.ua/ukr/macroeconomics/tsaritsja-poliv-povertajetsja-mrija-khrushchova-zdijsnilasja-ale-mi-tsomu-ne-radi.html>

68. **Липчанський М. В ISW оцінили ефект від ударів по російських НПЗ** [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *За інформацією Інституту вивчення війни (ISW), значне прискорення зростання цін на бензин у РФ безпосередньо пов'язане з українською кампанією далеких ударів по російських нафтопереробних підприємствах, а також із атаками на об'єкти зберігання та маршрути постачання палива на тимчасово окуповані території (ТОТ). Так, у червні вартість бензину збільшилася в середньому на 6,88 %. Із червня 2025 р. по червень 2026 р., ціни на бензин зросли майже на 20 %. Дефіцит бензину торкнувся щонайменше 78 із 83 російських регіонів, а також ТОТ України. В ISW вважають, що подальше нарощування українських ударів здатне ще сильніше ускладнити ситуацію, оскільки російська система протиповітряної оборони (ППО) поки що не змогла ефективно протидіяти*

таким атакам. Ситуація може призвести не тільки до подальшого зростання цін для цивільного населення, а й негативно позначитися на постачанні російських військ у тилу та на лінії фронту. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/worldabus/4893548-v-ISW-otsinyly-efekt-vid-udariv-po-rosiiskykh-npz>

69. **Липчанський М. Федоров: Україна випробувала власну балістику** [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *Як зазначив ексміністр оборони України Михайло Федоров, підсумовуючи свою роботу на посаді, 14 липня – у день відставки уряду – Україна провела випробування вітчизняної балістичної ракети неназваного типу. За його словами, Міністерство оборони відповідало за розробку проекту; під час роботи над ним було кардинально змінено технічне завдання, максимально підвищено точність виробу та знижено його вартість на 30 %. Як припустили в медіа «Мілітарний», згадка про зону відповідальності Міноборони може свідчити, що йдеться не про балістичні ракети «FP-7» та «FP-9» від «Fire Point». ЗМІ не виключає, що М. Федоров мав на увазі оперативно-тактичний ракетний комплекс «Сапсан», серійне виробництво якого, як повідомлялося, почалося в 2025 р. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894573-fedorov-ukraina-vyprobuvala-vlasnu-balistyku>*

70. **Лиса А. Анкара готова забезпечити морську складову гарантій безпеки України** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Як заявив міністр закордонних справ Туреччини Хакан Фідан під час спільної пресконференції з главою МЗС України Андрієм Сибігою у Києві, Туреччина готова очолити морський компонент майбутніх міжнародних гарантій безпеки для України: планування у цьому напрямку вже розпочалося. Нагадано, що ймовірні гарантії безпеки для України передбачають три складові – сухопутну, морську та повітряну. Також Х. Фідан наголосив на важливості безпеки Чорноморського регіону. За його словами, Туреччина продовжує працювати*

над ініціативами щодо захисту судноплавства й енергетичної інфраструктури у Чорному морі. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894708-ankara-hotova-zabezpechyty-morsku-skladovu-harantii-bezpeky-ukrainy>

71. **Лиса А. Болгарія вийшла з Коаліції охочих** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. *За інформацією видання «Bloomberg», прем'єр-міністр Болгарії Румен Радев заявив, що Болгарія більше не братиме участі у Коаліції охочих на підтримку України у протистоянні російській агресії, бо вважає, що вирішення цього конфлікту полягає не в його продовженні військовими засобами, а в сильній дипломатичній місії, яка нарешті покладе край ескалації. Вказано, що таке рішення ще більше віддаляє Софію від країн Європейського Союзу, котрі продовжують надавати Києву військову та фінансову допомогу. Зауважено, що Болгарія раніше брала участь у зустрічах коаліції, однак не направила свого представника на останню зустріч у Парижі; Р. Радев, який відкрито критикує військову підтримку України, неодноразово заперечував звинувачення у прихильності до позиції РФ.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894104-bolhariia-vyishla-z-koalitsii-okhochykh>

72. **Лиса А. Генштаб опублікував карту боїв на фронті** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 19 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1607-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1606-ту, добу зафіксовано 249 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 33 атаки армії РФ, на Слов'янському – 28, на Костянтинівському – 25. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони за минулу добу уразили один пункт управління, п'ять районів зосередження живої сили, сім пунктів управління БпЛА й один інший важливий об'єкт противника.* Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895377-henshtab-opublikuvav-kartu-boiv-na-fronti>

73. **Лиса А. Екснардеп Деркач отримав 15 років за держзраду** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *За інформацією «Transparency International Ukraine», Вищий антикорупційний суд (ВАКС) 13.07.2026 визнав винним екснардепа-втікача Андрія Деркача у державній зраді та незаконному збагаченні. За даними слідства, у 2019 – 2020 рр. А. Деркач регулярно зустрічався в Москві з представниками Головного управління Генштабу ЗС РФ, а згодом проводив пресконференції для дискредитації України; він отримав щонайменше \$567 тис. від російських спецслужб і використав їх для інформаційних атак проти України, зокрема для зриву євроінтеграції та погіршення відносин із західними партнерами. Зрештою, суд визнав його винуватим і призначив покарання: 15 років позбавлення волі; позбавлення права обіймати певні посади 3 роки; конфіскація всього майна. Зауважено, що це заочний вирок, оскільки сам Деркач перебуває в РФ, де є сенатором верхньої палати госдуми РФ. Текст:* <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893789-eksnardep-derkach-otrymav-15-rokiv-za-derzhzradu>

74. **Лиса А. Перша зустріч Альянсу дронів ЄС - Україна відбудеться у Брюсселі** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Європейський Союз та Україна запускають «Альянс дронів» (EU-Ukraine Drone Alliance), який має об'єднати європейські промислові можливості з українським досвідом у галузі безпілотних технологій; перша зустріч запланована на вересень у Брюсселі. Створення Альянсу є частиною домовленостей між ЄС та Україною щодо розвитку виробництва безпілотних систем. За даними Європейської комісії, Альянс має сприяти створенню спільних підприємств між українськими та європейськими виробниками, розвитку нових поколінь дронів, систем протидії безпілотникам і залученню інвестицій у галузі подвійного призначення. До складу засновників увійшли дев'ять компаній із Європейського Союзу*

(німецька компанія «Quantum Systems», компанії з Хорватії, Іспанії, Італії, Польщі, Нідерландів, Франції, Литви та Данії) та дев'ять українських виробників. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894735-persha-zustrich-aliansu-droniv-yes-ukraina-vidbudetsia-u-bruisseli>

75. **Лиса А. Російські церкви в Європі ховаються за українською символікою** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. Як зазначено у дослідженні «РПЦ у Європі: інфраструктура російського впливу», підготовленому Інститутом національної стійкості та безпеки, мережа російських церков в Європі адаптує свою діяльність під особливості окремих країн і намагається видавати себе за українські релігійні громади, аби впливати на українських біженців. Вказано, що російське православ'я в Європі представлено Російською православною церквою, Російською православною церквою за кордоном та Українською православною церквою Московського патріархату; мережа налічує до 630 парафій і об'єднує від 1 до 1,2 млн вірян. Акцентовано, що Москва, адаптуючи свою стратегію до умов кожної країни, використовує експансію, проникнення в місцеві еліти, маскування під українські організації або заповнення суспільних ніш. Для залучення українських біженців російські церковні мережі використовують дитячі центри, психологічні заходи, гуманітарну допомогу; проводять богослужіння українською мовою тощо. Дослідники звертають увагу на інформаційний вплив через Telegram-канали, які можуть видавати себе за українські ресурси. Водночас наголошено, що присутність Православної церкви України (ПЦУ) за кордоном залишається значно меншою. Аналітики закликали посилювати підтримку українських капеланських місій за кордоном, розширювати мережу ПЦУ, викривати спроби маскування структур РПЦ і розвивати співпрацю з Українською греко-католицькою церквою (УГКЦ). Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4895062-rosiiski-tserkvy-v-yevropi-khovauitsia-za-ukrainskou-symvolikou>

76. **Лиса А. Росія готується до диверсій у Європі – Науседа** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. *Як заявив, посилаючись на дані спецслужб Президент Литви Гітанас Науседа в інтерв'ю «Baltic News Service», РФ може готувати атаки на енергетичну та телекомунікаційну інфраструктуру Польщі або країн Балтії. Він зауважив, що Литва посилила заходи безпеки навколо енергетичних і транспортних об'єктів. Президент Латвії Едгарс Рінкевичс також підтвердив, що інформація від Литви, Латвії та інших країн НАТО свідчить про спроби організувати диверсії та підірвати безпеку у регіоні. Раніше прем'єр-міністр Польщі Дональд Туск заявляв, що найближчі місяці можуть бути критичними через зміну характеру війни РФ проти України: ризики зростають на тлі українських ударів безпілотниками по російських енергетичних об'єктах. Аналітики відзначають, що країни Заходу дедалі частіше попереджають про використання РФ гібридних методів війни – від диверсій і шпигунства до інформаційних операцій і пояснюють, що такі дії дозволяють Москві перевіряти реакцію європейських країн, створювати напругу у суспільстві і водночас уникати прямої відповідальності.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894474-rosiia-hotuietsia-do-dyversii-u-yevropi-nauseda>

77. **Лиса А. Туреччина та Україна підтвердили спільну позицію щодо Криму** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Як заявив міністр закордонних справ України Андрій Сибіга під час спільної пресконференції з главою МЗС Туреччини Хаканом Фіданом у Києві, Україна та Туреччина мають спільне бачення того, що безпека та стабільність у Чорному морі потребують відновлення територіальної цілісності та суверенітету України над тимчасово окупованим Кримом. Він наголосив, що тема кримських татар є важливою для обох країн. Своєю чергою, Х. Фідан акцентував, що позиція Туреччини щодо кримських татар як частини тюркського світу залишається незмінною: вони є важливим мостом між Україною та Туреччиною й Анкара*

продовжує підтримувати їх і виступає за відновлення прав цього народу. Та додав, що в Туреччині стурбовані тим, що лідерів думок та інших представників кримськотатарського народу продовжують незаконно тримати в російських в'язницях, тож Анкара порушує це питання, докладаючи зусиль для їх визволення. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894684-turechchyna-ta-ukraina-pidtvverdily-spilnu-pozytsiui-schodo-krymu>

78. Літонінський В. Технократи проти генералів. Звільнення Федорова [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. — 2026. — 16 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що рішення Президента України Володимира Зеленського змінити міністра оборони Михайла Федорова обернулося гучним публічним скандалом. М. Федоров пропрацював міністром лише пів року, але за цей час встиг значно збільшити виробництво дронів і технічно посилити цей напрямок. На брифінгу ексміністр натякнув, що винуватцем конфлікту є Головнокомандувач ЗСУ Олександр Сирський, який нібито поставив Президента перед ультимативним вибором. За словами М. Федорова, О. Сирський почав блокувати його ініціативи та намагався домогтися його відставки; проблеми з мобілізацією та жорсткі дії ТЦК («бусифікація») — це відповідальність О. Сирського та Генштабу, а не Міністерства оборони. Реагуючи на ситуацію, Президент заявив, що конфлікт був не особистим, а системним, оскільки між міністром і головком була відсутня комунікація. Акцентовано, що у Києві, Львові, Дніпрі, Ужгороді та Харкові відбулися мітинги на підтримку колишнього міністра оборони. М. Федорова підтримали і військові, зокрема, командувач об'єднаних сил ЗСУ Михайло Драпатий, заступник командувача Повітряних сил Павло Єлізаров. Окреслено ключові розбіжності у поглядах на війну та шляхи до перемоги М. Федорова та О. Сирського. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894861-tekhnokraty-proty-heneraliv-zvilnennia-fedorova>*

79. **Ліхачов В. Кремль у плюсі, світ у заручниках: чому перемир'я США та Ірану не пережило навіть місяця** [Електронний ресурс] / В'ячеслав Ліхачов // Дзеркало тижня. - 2026. - 16 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано причини зриву меморандуму між США та Іраном, який передбачав припинення вогню та забезпечення безпечного судноплавства через Ормузьку протоку. Розглянуто суперечливі підходи сторін до тлумачення положень угоди, ескалацію конфлікту внаслідок атак на торговельні судна та відновлення військового протистояння. Висвітлено роль регіональних акторів, зокрема Оману, країн Перської затоки, єменських хуситів і Росії, у розвитку кризи та її вплив на міжнародну безпеку й світові енергетичні ринки. Наголошено, що загострення ситуації в Ормузькій протоці посилює ризики для глобальної торгівлі, тоді як головним вигодонабувачем від тривалої нестабільності залишається Росія. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/kreml-u-pljusi-svit-u-zaruchnikakh-chomu-peremirja-ssha-ta-iranu-ne-perezhilo-navit-misjatsja.html>

80. **Матвійчук Н. Судовий контроль за виконанням рішень щодо виплат військовослужбовцям** [Електронний ресурс] / Наталія Матвійчук // Юрид. практика. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано зміст постанови Першого апеляційного адміністративного суду від 18. 06. 2026 у справі № 200/8673/25 та з'ясовано її важливість для практики застосування нових норм Кодексу адміністративного судочинства України (КАС України) про судовий контроль за виконанням рішень адміністративних судів. Окреслено обставини справи та вказано, що означена постанова, яка стосується захисту соціальних прав військовослужбовця, фактично формує підхід до застосування статті 382-1 КАС України та визначає межі судової дискреції при встановленні строків судового контролю. Наголошено на значенні постанови від 18. 06. 2026, яка підтверджує обов'язковість судового контролю у справах щодо соціальних гарантій та грошового забезпечення військовослужбовців, формує стандарт мотивування строків для подання звіту про виконання рішення та демонструє прагнення судів забезпечити

баланс між правом особи на своєчасне виконання рішення та об'єктивними можливостями державних органів його реалізувати. Текст: <https://pravo.ua/sudovyi-kontrol-za-vykonanniam-rishen-shchodo-vyplat-viiskovoslužhbovtsiam/>

81. **Мосієвич А. Банк наповнення vs банк марнотратства: підказка від Сковороди** [Електронний ресурс] / Алла Мосієвич // Дзеркало тижня. - 2026. - 11 лип. — Електрон. дані. Досліджено взаємозв'язок між донорством крові, культурними практиками та збереженням особистісного ресурсу в умовах суспільних викликів і війни. Розглянуто значення регулярного поповнення банку донорської крові як важливого чинника порятунку життів і підтримки системи охорони здоров'я. Проаналізовано вплив ідей Григорія Сковороди про спорідність на формування внутрішньої стійкості, здатності до самореалізації та раціонального використання власних ресурсів. Наголошено на важливості спрямування сил на діяльність, що відповідає особистим цінностям і покликанню, як передумові суспільної користі та запобігання емоційному виснаженню. Текст: <https://zn.ua/ukr/CULTURE/bank-napovnennja-vs-bank-marnotratstva-pidkazka-vid-skovorodi.html>

82. **Нація продовжується, коли вона має інтелект і пам'ять** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 11 лип. [№ 637]. – Електрон. дані. Зазначено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук вручив дипломи та відзнаки молодим вченим і провів із ними зустріч. Серед переможців конкурсного відбору — 91 молодий науковець. Вони підготували 46 переможних наукових робіт, які охоплюють дослідження з 16 галузей знань та 46 різних спеціальностей. Звертаючись до науковців, Голова ВР України висловив захоплення молодими вченими, чия енергія, працелюбність та пристрась до науки заслуговують на найвище визнання: «Більше 25 років я працював в університеті, тож дуже радий, що сьогодні маю можливість бути серед колег. І мені приємно, що попри війну і попри щоденні виклики, в Україні є велика кількість молодих науковців, які показують конкурентну

якість і гідні результати». Він також подякував українським захисникам, адже саме завдяки їхній невтомній боротьбі сьогодні є можливість плекати науку та забезпечувати інтелектуальне майбутнє нашої держави. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391907>

83. Наш бойовий досвід і технології вже формують нову архітектуру безпеки Європи [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. Зазначено, що про це заявив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук під час зустрічі з Комісаром Європейського Союзу (ЄС) з питань оборони і космосу Андрюсом Кубілюсом. Важливою темою зустрічі стало питання посилення протиповітряної та протиракетної оборони України, зокрема, потреба в постачанні додаткових систем «Patriot», «SAMP/T», «NASAMS», «IRIS-T» і достатньої кількості ракет до них. Окремо сторони обговорили розвиток безпілотних технологій, забезпечення артилерією, далекобійними засобами ураження та системами радіоелектронної боротьби (РЕБ). Приділили також увагу посиленню оборонної співпраці між Україною та ЄС, зміцненню ППО та розвитку українського оборонно-промислового комплексу (ОПК), посиленню санкційного тиску на РФ. Голова ВР України підкреслив, що Україна є не лише отримувачем допомоги, а й одним із ключових виробників сучасних оборонних технологій: «Наш оборонно-промисловий комплекс здатний виробляти більше озброєння, швидше й ефективніше, тому його інтеграція до європейської оборонно-технологічної бази має стати одним із пріоритетів ЄС». Р. Стефанчук також зазначив, що Україна сьогодні захищає східний фланг Європи. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391917>

84. Німеччина профінансує 50 тисяч українських FPV-дронів SkyFall Shrike зі штучним інтелектом [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 12 лип. – Електрон. дані. За повідомленням міжнародного агентства "Reuters", уряд Німеччини профінансує масштабне постачання 50 тис. ударних FPV-дронів "Shrike" для потреб Збройних Сил України(ЗСУ),.

Вказано, що головною технічною особливістю дронів є інтегроване програмне забезпечення від відомої американської оборонної компанії "Auterion". Ця оперативна система дозволяє безпілотнику на фінішній ділянці траєкторії польоту здійснювати автономне наведення на ціль, що критично важливо у випадку втрати сигналу чи радіозв'язку з оператором через дію ворожого РЕБ. Глава компанії "Auterion" Лоренц Маєр офіційно підтвердив факт укладання цього великого замовлення, загальна вартість якого 90 млн євро. Він також уточнив, що фінансування проєкту повністю забезпечується урядом однієї з європейських держав. Наголошено, що виробництвом цих безпілотних літальних апаратів займається українська компанія "SkyFall".

.Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555163-nimechchyna-profinansuie-50-tysiach-ukrainskykh-fpv-droniv-skyfall-shrike-zi-shtuchnym-intelektom>

85. **Носальська І. Удари по складах Wildberries: чи стане Ozon наступною ціллю** [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. Розглянуто, чому російські логістичні центри «Wildberries» у Котовську (Тамбовська обл.) і в Електросталі (Московська обл.), атаковані українськими далекобійними безпілотниками у ніч на 18 липня, є для України законною військовою ціллю. За заявами української сторони, ці логістичні об'єкти використовувалися для зберігання та обробки комплектуючих, що застосовуються у виробництві російських безпілотників і навігаційного обладнання. «На складах «Wildberries» зберігалися комплектуючі для дронів», - заявив Президент України Володимир Зеленський. Нагадано, що «Wildberries» переглянула порядок компенсацій продавцям, а згодом аналогічні зміни до договорів запровадив і маркетплейс «Ozon», передбачивши, що компанія не відшкодуватиме втрату товарів унаслідок ударів безпілотників. Вказано, що на сьогодні офіційні заяви України про наміри завдавати ударів саме по логістичних об'єктах цієї компанії відсутні. Втім теоретично правовий статус будь-якого окремого об'єкта **визначається** його фактичним використанням. Тож, якщо цивільний логістичний центр не бере участі у

військовому забезпеченні, він залишається цивільним об'єктом і перебуває під захистом міжнародного гуманітарного права. Якщо ж конкретний об'єкт використовується для військових потреб, його правова оцінка здійснюється відповідно до норм міжнародного гуманітарного права та встановлених фактів у кожному окремому випадку. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4895753-udary-po-skladakh-Wildberries-chy-stane-Ozon-nastupnou-tsillui>

86. **Олександр Корнієнко: Ветеранське лідерство має стати частиною розвитку держави** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 18 лип. [№ 642]. – Електрон. дані. Вказано, що про це Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) повідомив на офіційній фейсбук-сторінці після участі у Форумі ветеранського лідерства 2026. Він розповів, що захід об'єднав випускників програм ветеранського лідерства, представників громадського сектору, органів державної влади та політичного середовища. Головна мета — спільно напрацьовувати рішення, які розширюватимуть можливості участі ветеранів і ветеранок у суспільному та державному житті. Політик зауважив, що під час дискусій говорили про лідерство після завершення військової служби, роль ветеранів у формуванні нової політичної культури та їхню участь у процесах ухвалення рішень на всіх рівнях. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391990>

87. **Олександр Корнієнко: Ефективна державна політика починається з діалогу з громадами** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 11 лип. [№ 637]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко з робочим візитом відвідав Хмельницьку область, де провів зустріч із головою Хмельницької обласної військової адміністрації (ОВА) і міським головою Старокостянтинова. Перший віцеспікер звернув увагу на важливість стійкості регіону в умовах постійних масованих атак країни-агресора. Сторони обговорили питання

безпекової ситуації й напрями, де громадам необхідна підтримка держави. Зокрема, йшлося про розвиток спроможностей Хмельниччини та підготовку до опалювального сезону. Також О. Корнієнко зустрівся з підприємцями Хмельницької області. За його словами, ці люди сьогодні забезпечують роботу економіки й створюють робочі місця. Тому однією з тем обговорення стало, зокрема, напрацювання можливих законодавчих рішень, які допоможуть вирішити проблеми бізнесу, що працює в умовах тривоги та обстрілів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391904>

88. Олександр Федієнко: Продовження воєнного стану дає підприємствам законне підґрунтя працювати в умовах відповідного правового режиму [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Як розповів народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», член парламентського Комітету з питань національної безпеки, оборони та розвідки Олександр Федієнко, Верховна Рада України (ВР України) затвердила укази Президента України про продовження строку дії воєнного стану та загальної мобілізації до 31 жовтня 2026 р. Він зауважив, що це пов'язано з тим, що російська агресія триває, а ворог не відмовляється від своїх планів захоплення України. Він нагадав, що парламент уже 14-ий раз продовжив воєнний стан і загальну мобілізацію. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391978>

89. Омбудсман закликав розслідувати напади на адвокатів і захистити їхні професійні права [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. Подано звернення Уповноваженого Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитра Лубінця із закликом до компетентних органів забезпечити принципову реакцію на випадки насильства щодо адвокатів та порушення їхніх професійних прав. Зазначено, що підставою для звернення стала справа адвокатки, яка 15.03.2025 зазнала тяжких травм під час надання безоплатної правничої допомоги клієнту в одному з територіальних центрів комплектування та

соціальної підтримки (ТЦК СП) у Харкові, і після госпіталізації вона перенесла операцію, тривале лікування та реабілітацію, а згодом їй встановили 3-тю групу інвалідності. Як повідомив Дмитро Лубінець, розслідування цього інциденту не було проведено належним чином: особу, винну у нанесенні ілесних ушкоджень, так і не встановили, працівників ТЦК не допитали, записи з камер відеоспостереження не вилучили, а частину необхідних слідчих дій виконали лише після втручання суду. Омбудсман наголосив, що "кожен факт перешкодження законній діяльності адвоката, застосування фізичної сили, затягування розслідування чи приховування доказів має отримати належну правову оцінку", адже безкарність у таких випадках ставить під загрозу право на захист кожного громадянина. Текст: <https://pravo.ua/ombudsman-zaklykav-rozsliduvaty-napady-na-advokativ-i-zakhystyty-ikhni-profesiini-prava/>

90. **Павло "Лазар" Єлізаров іде з посади через рішення про відсторонення Федорова** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 16 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що заступник командувача Повітряних сил ЗСУ (ППО ЗСУ) полковник Павло Єлізаров, який займається розвитком малої ППО і перехоплення дронів, подав рапорт на звільнення. Своє рішення він ухвалив після оголошення Президентом України Володимиром Зеленським рішення про відставку Михайла Федорова з посади міністра оборони. У соцмережах Єлізаров написав, що відставка Федорова – ініціатора стратегічних реформ у сфері протиповітряної оборони – є "великим злом для обороноздатності країни". У своєму рапорті він попередив, що поточні зміни на посту глави Міноборони "спричинить численні жертви і руйнування в Україні в результаті агресії Російської Федерації".* Текст: https://gazeta.ua/articles/life/_pavlo-lazar-elizarov-ide-z-posadi-cherez-rishennya-pro-vidstoronennya-fedorova/1254715

91. **Пархомчук Т. З ким росіяни – з путіним, чи Зеленським? Як Кремль планує воювати з Європою** [Електронний ресурс] / Тетяна Пархомчук // Україна молода. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *У контексті російсько-української війни проаналізовано внутрішньополітичну ситуацію в*

РФ, зокрема відзначено пропагандистську кампанію напередодні виборів до державної думи РФ, арешти топових посадовців і бізнесменів, загострення економічних проблем. Вказано на загрозу глобального конфлікту у разі, якщо РФ зважиться на пряме зіткнення з НАТО, та окреслено позицію Китаю в умовах глобального протистояння в світі. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/4020/180/194620/>

92. Підгорна Д. Культурний геноцид у Кримінальному кодексі: чи можливо та які перспективи? [Електронний ресурс] / Дарина Підгорна // Дзеркало тижня. - 2026. - 15 лип. — Електрон. дані. Досліджено законодавчі ініціативи щодо запровадження поняття культурного геноциду в українське кримінальне право на прикладі законопроектів №15331 та №15331-1. Проаналізовано їхні концептуальні підходи, переваги й недоліки, а також відповідність міжнародно-правовим підходам до розуміння геноциду та захисту культурної спадщини. Розглянуто значення культурного виміру геноциду, питання доведення спеціального умислу та перспективи практичного застосування нових правових норм для документування злочинів, вчинених під час російської агресії проти України. Наголошено на необхідності формування універсальної правової категорії культурного геноциду, здатної стати внеском України у розвиток міжнародного кримінального права. Текст: <https://zn.ua/ukr/LAW/kulturnij-henotsid-u-kriminalnomu-kodeksi-chi-mozhlivo-ta-jaki-perspektivi.html>

93. Підтримка ветеранів, нові госпіталі та доступна діагностика: підсумки поїздки на Хмельниччину [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 11 лип. [№ 637]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко разом із головою Комітету ВР України з питань здоров'я нації Михайлом Радуцьким, міністром охорони здоров'я Віктором Ляшком, заступником міністра у справах ветеранів Фархадом Фархадовим та колегами — народними депутатами здійснив робочу поїздку до Хмельницької області, де спільно з керівництвом області,

медичною спільнотою, ветеранами та представниками громад обговорили питання розвитку системи охорони здоров'я та реалізації ветеранської політики в регіоні. М. Радуцький повідомив, що одним із ключових питань зустрічі стала розробка підзаконних актів для реалізації Закону України «Про ветеранський бізнес», зокрема внесення змін до Податкового кодексу для підтримки ветеранського підприємництва. Зустріч відбулася у Хмельницькому обласному госпіталі ветеранів війни, і на ній також обговорювалися питання розвитку цього закладу, забезпечення ветеранів медичною допомогою, розширення можливостей реабілітації та концепцію проєкту «Ветеранське містечко», який планують реалізувати на його базі. М. Радуцький висловив переконання, що цей проєкт може стати прикладом комплексної підтримки ветеранів для інших регіонів України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391903>

94. **ПНП для іноземних легіонерів: у Міноборони ухвалили рішення** [Електронний ресурс] // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що отримати тимчасову посвідку на проживання (ПНП) в Україні іноземцям та особам без громадянства, які захищають країну в лавах Сил оборони або планують приєднатися до них, стане простіше: з 10.05.2026 в Україні діє оновлений міграційний порядок для іноземних військовослужбовців – на виконання Закону України № 4730-IX від 17. 12. 2025 та Постанови Кабінету Міністрів України (КМ України) № 573 від 06.05.2026. Вказано, що цей документ можуть отримати іноземці та особи без громадянства, які у встановленому порядку уклали контракт на проходження військової служби в Збройних силах України (ЗСУ), Національній гвардії України, або Державній спеціальній службі транспорту. Зауважено: ті, хто вже проходить службу, повинні звернутися за оформленням дозволу протягом шести місяців з дня набрання чинності законом, тобто до 10.11.2026. Роз'яснено, куди звертатися для оформлення, на який термін видається посвідка на тимчасове проживання, які документи потрібні для її

оформлення. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/760744-inozemci-u-lavah-zsu-minoboroni-sprostilo-proceduru-otrimannya-pnp>

95. **Позняковська Д. Війна всередині влади: стратегічний конфлікт оголив розкол в українському керівництві, — NYT** [Електронний ресурс] / Дарина Позняковська // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 17 лип. — Електрон. дані. *Зазначено, що відставка Михайла Федорова з посади міністра оборони виявила публічний конфлікт між прихильниками технологічного підходу до війни та військовим командуванням, яке робить ставку на традиційні методи ведення бойових дій. У "The New York Times" назвали це найсерйознішим розколом у військово-політичному керівництві України за останній час. За повідомленням видання, після кількох тижнів заяв про успіхи України на фронті та дипломатичному напрямку увага змістилася на внутрішню політичну кризу. На думку авторів матеріалу, суперечка між М. Федоровим і Головнокомандувачем Збройних сил України (ЗСУ) Олександром Сирським вийшла далеко за межі особистого конфлікту й порушила питання того, якою має бути стратегія ведення війни. М. Федоров публічно заявив, що військове керівництво стримує просування нових командирів і недостатньо підтримує розвиток безпілотних і роботизованих технологій. Вказано, що після звільнення М. Федоров заявив, що й надалі займатиметься розвитком оборонних технологій і посиленням обороноздатності України.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/761276-konflikt-fedorova-i-sirskogo-nyt-rozpovilo-pro-naslidki>

96. **Позняковська Д. Депортація українців з ЄС після скасування захисту: адвокат пояснив, кому доведеться виїхати** [Електронний ресурс] / Дарина Позняковська // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 15 лип. — Електрон. дані. *За словами адвоката С. Старенького, повідомлення про можливе припинення тимчасового захисту не означають автоматичної втрати права українців перебувати в країнах ЄС. Ті, хто вже оформив цей статус, можуть продовжувати його відповідно до чинних правил. Водночас заяви про припинення надання нових статусів тимчасового захисту адвокат назвав*

радіше політичними. За його словами, вони не свідчать про негайні зміни для українців, які вже користуються цим механізмом. Навіть якщо окрема країна ЄС повністю відмовиться від тимчасового захисту, це не означатиме автоматичної депортації громадян України. Українці можуть залишатися в країнах ЄС як туристи протягом 90 днів у межах безвізового режиму. Також вони можуть переїхати до іншої держави ЄС або за його межі та оформити право на проживання там. Ще один варіант — змінити підставу для законного перебування, зокрема отримати дозвіл на роботу або посвідку на проживання. Вказано, що українці також можуть звернутися за політичним притулком, якщо мають достатні докази особистої загрози. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/761054-deportaciya-ukrajinciv-z-yes-advokat-poyasniv-komu-vona-mozhe-zagrozhuвати>

97. **Покальчук О. Wade in the Water: чому держава під час війни карає за компетентність і витягує «чорні кулі» кадрового відбору** [Електронний ресурс] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. - 2026. - 20 лип. — Електрон. дані. Розглянуто проблему негативного кадрового відбору в державному управлінні в умовах війни та його вплив на ефективність функціонування держави. Проаналізовано взаємозв'язок між компетентністю, лояльністю та механізмами ухвалення управлінських рішень, а також наслідки витіснення професійних кадрів із ключових посад. Висвітлено вплив соціальної атомізації, демографічних змін і суспільної втоми на здатність громадян контролювати діяльність влади. Наголошено на важливості розвитку локальних спільнот, громадянської відповідальності та підтримки професійності як чинників суспільної стійкості й національного виживання. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/wade-in-the-water-chomu-derzhava-pid-chas-vijni-karaje-za-kompetentnist-i-vitjahuje-chorni-kuli-kadrovoho-vidboru.html>

98. **Польща передала Україні 5 ракет РАС-3 MSE для ЗРК Patriot під гарантії безпеки від НАТО та США** [Електронний ресурс] // Високий замок. — 2026. — 12 лип. — Електрон. дані. Йдеться про офіційну передачу

Польщею Україні п'яти високоефективних ракет "PAC-3 MSE", спеціально розроблених для зенітно-ракетних комплексів "Patriot". Вказано, що рішення про надання допомоги Україні було ухвалене на особисте прохання Генерального секретаря НАТО Марка Рютте, а також за результатами детальних консультацій із державами-експлуатантами цих систем і головнокомандувачем сил США в Європі генералом Алексусом Гринкевичем. Зазначено, що віцепрем'єр і міністр національної оборони Польщі Владислав Косіняк-Каміш запевнив, що виділена кількість озброєння є лише «маржею можливостей» країни та жодним чином не послабить власну протиповітряну оборону (ППО) Польщі. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555169-polshcha-peredala-ukraini-5-raket-pac-3-mse-dlia-zrk-patriot-pid-harantii-bezpeky-vid-nato-ta-ssha>

99. Попереду — продовження реформ і впевнений рух до повноправного членства в ЄС [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. Зазначено, що про це на своїй фейсбук-сторінці написав Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко. Політик повідомив, що офіційно відкрито шостий кластер у переговорах про вступ України до Європейського Союзу (ЄС). Він зауважив, що це результат великої спільної роботи та ще один важливий крок України на шляху до свого європейського майбутнього. Попереду — продовження реформ, виконання взятих на себе зобов'язань і впевнений рух до повноправного членства в ЄС, незалежно від кадрових змін в уряді. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391953>

100. Продовження відсторонення спортсменів рф та білорусі від міжнародних змагань [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 16 липня Верховна Рада України (ВР України) ухвалила проєкт Постанови «Про Звернення Верховної Ради України до Міжнародного олімпійського комітету та міжнародних спортивних федерацій щодо

продовження відсторонення спортсменів російської федерації та республіки білорусь від участі у міжнародних спортивних змаганнях до повного припинення збройної агресії російської федерації проти України» (реєстр. № 15391). Це рішення є чіткою і принциповою позицією українського парламенту на захист міжнародного спортивного руху, олімпійських цінностей та справедливості. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391959>

101. Протидія збройній агресії рф та зміцнення інтересів України на міжнародній арені [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 15 липня відбулося засідання підкомітету з питань міжнародних форм та методів протидії агресії проти України Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва. Під час засідання було розглянуто низку важливих питань, спрямованих на посилення міжнародно-правових механізмів протидії збройній агресії російської федерації проти України та зміцнення національних інтересів держави на міжнародній арені. Особливу увагу учасники приділили питанням перегляду та денонсації міжнародних договорів, які втратили свою актуальність або не відповідають сучасним безпековим викликам, а також удосконаленню санкційної політики як одного з ключових інструментів міжнародного тиску на державу-агресора. Окремим блоком було обговорено хід створення Спеціального трибуналу щодо злочину агресії проти України. Учасники наголосили на важливості завершення міжнародно-правових процедур, необхідних для забезпечення невідворотності відповідальності вищого військово-політичного керівництва держави-агресора за злочин агресії.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391969>

102. Пустіва В. ЄС планує змінити правила надання тимчасового захисту українцям [Електронний ресурс] / Валентина Пустіва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 11 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив міністр внутрішніх справ Естонії Ігор Таро, уряд країни схвалив проєкт рішення Ради Європейського Союзу про продовження дії статусу*

тимчасового захисту для українських біженців до 04.03.2028. За словами міністра, Естонія й надалі підтримуватиме Україну та її громадян і виступає за єдиний підхід усіх держав ЄС до надання тимчасового захисту. Водночас запропоновані Європейською комісією зміни передбачають нові правила для майбутніх заявників: українці, які виїхали з порушенням мобілізаційних обмежень, більше не зможуть отримати статус тимчасового захисту в країнах ЄС. Водночас нововведення не поширюватиметься на українців, які вже мають статус тимчасового захисту. Для них він залишатиметься чинним і буде продовжений на нинішніх умовах. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/worldabus/4893479-yes-planuie-zminyty-pravyla-nadannia-tymchasovoho-zakhystu-ukraintsiam>

103. **Пустіва В. Зеленський про акції протесту: чую, що кажуть люди** [Електронний ресурс] / Валентина Пустіва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 18 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Президент України Володимир Зеленський 18.07.2026 вперше публічно відреагував на акції на підтримку Михайла Федорова, які тривають в різних містах України, заявивши, що «чує, що кажуть люди». У відеозверненні глава держави зазначив, що 17 та 18 липня провів багато консультацій і говорив із ексміністром оборони Михайлом Федоровим і з Головнокомандувачем ЗСУ Олександром Сирським. «Рішення щодо армії будуть напрацьовані. Я дякую всім, хто дбає про Україну. Я дякую всім, хто захищає наші позиції на фронті, хто старається повертати війну додому – в Росію, туди, звідки війна сюди прийшла», - наголосив Президент. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895322-zelenskyi-pro-aktsii-protestu-chuui-scho-kazhut-luidy>

104. **Рожкова Г. Від закону до практики: протидія сексуальним домаганням у війську** [Електронний ресурс] / Ганна Рожкова // Дзеркало тижня. - 2026. - 16 лип. — Електрон. дані. Досліджено проблеми забезпечення безпечних і справедливих умов служби військовослужбовців у Збройних силах України, зокрема в контексті протидії сексуальним домаганням,

дискримінації та насильству за ознакою статі. Проаналізовано законодавчі зміни, спрямовані на запровадження механізмів реагування на такі порушення, а також висвітлено практичні виклики їх реалізації у військових колективах. Розглянуто ключові напрями впровадження нових норм, серед яких підготовка командирів і гендерних радників, створення ефективних механізмів повідомлення про порушення, посилення інституційного захисту прав військовослужбовців та вдосконалення системи збору даних. Наголошено, що формування культури взаємної поваги, довіри та нульової толерантності до дискримінації є необхідною умовою зміцнення людського потенціалу сектору безпеки й оборони України. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/vid-zakonu-do-praktiki-protidija-seksualnim-domahannjam-u-vijsku.html>

105. **Руслан Стефанчук: Єдність починається зі спільних цінностей** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук повідомив, що взяв участь в урочистому засіданні з нагоди 30-річчя Всеукраїнської Ради Церков і релігійних організацій. Він зазначив, що 30 років тому було закладено фундамент, який, без перебільшення, змінив духовну карту України. За цей час Раді Церков вдалося неймовірно — об'єднати представників різних релігійних традицій навколо взаємної поваги, відповідальності, миру, справедливості та щирого служіння українському народові. Політик наголосив, що особливо відчутною ця місія стала під час повномасштабної війни. Від імені ВР України він подякував за мудрість, молитву, служіння та конструктивний діалог. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391988>

106. **Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання Верховної Ради України 14 липня 2026 року** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 15 лип. [№ 639]. – Електрон. дані. Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 14 липня 2026 р., під час якого було ухвалено в

цілому проєкт Закону про затвердження Указу Президента України “Про продовження строку дії воєнного стану в Україні”, проєкт Закону про затвердження Указу Президента України “Про продовження строку проведення загальної мобілізації”, проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо проходження військової служби особами, звільненими умовно-достроково від відбування покарання для проходження військової служби за контрактом (з урахуванням пропозицій Комітету) та інші. Також ухвалено за основу проєкт Закону про внесення змін до Кримінального кодексу України щодо посилення відповідальності за виготовлення і розповсюдження дитячої порнографії та ухвалено постанову проєкт Постанови про відставку Прем’єр-міністра України Свириденко Ю. А. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391934>

107. **Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання 15 липня 2026 року** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 15 липня 2026 р., під час якого було ухвалено в цілому проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо підтримки розвитку ефективного та сталого централізованого теплопостачання. Також ухвалено проєкт Постанови про Звернення Верховної Ради України до Організації Об’єднаних Націй, парламентів та урядів держав — членів ООН, держав — членів Європейського Союзу та НАТО, Європейського Парламенту, ЮНЕСКО, Парламентської Асамблеї Ради Європи, Парламентської Асамблеї ОБСЄ, Парламентської Асамблеї НАТО щодо засудження політики систематичного культурного геноциду російської федерації, спрямованого проти Українського народу.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391954>

108. **Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання 16 липня 2026 року** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. *Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 16*

липня 2026 р., під час якого було ухвалено проєкт Постанови про Звернення Верховної Ради України до Міжнародного олімпійського комітету та міжнародних спортивних федерацій щодо продовження відсторонення спортсменів російської федерації та республіки білорусь від участі у міжнародних спортивних змаганнях до повного припинення збройної агресії російської федерації проти України, проєкт Постанови про призначення Корецького С.Ф. Прем'єр-міністром України, проєкт Постанови про формування складу Кабінету Міністрів України та звільнення з посад членів Кабінету Міністрів України, який перебуває у відставці. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391971>

109. **Самаєва Ю. Україна-2042. Стратегія за два мільйони, розчарувань на мільярди, перспективи нульові** [Електронний ресурс] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. - 2026. - 20 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано проєкт Стратегії економічного розвитку України на 2027 – 2042 роки та критично оцінено її основні положення. Розглянуто запропоновані урядом цілі, пріоритетні напрями розвитку економіки й механізми їх досягнення. Виявлено відсутність нових підходів, недостатню конкретизацію реформ і невідповідність між задекларованими завданнями та запропонованими інструментами реалізації. Зроблено висновок про необхідність формування більш амбітної та змістовної економічної стратегії, здатної забезпечити довгострокове зростання й модернізацію України. Текст: <https://zn.ua/ukr/reforms/ukrajina-2042-stratehija-za-dva-miljoni-rozcharuvan-na-miljardi-perspektivi-nulovi.html>

110. **Семеренко І. Під прицілом Путін та олігархи: сенатори США представили законопроєкт про санкції проти РФ, — CNN** [Електронний ресурс] / Ірина Семеренко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. Як повідомило видання "CNN", 14 липня американські сенатори оприлюднили всеосяжний двопартійний законопроєкт про санкції проти РФ. Він покликаний посилити тиск на Москву та позбавити Кремль доходів для ведення війни проти України. Якщо його буде ухвалено, він запровадить

обов'язкові санкції проти російського диктатора В. Путіна, російських політичних і військових чиновників, а також олігархів, державних підприємств та іноземних компаній, які підтримують оборонну промисловість РФ. Документ також передбачає запровадження жорстких санкцій щодо "тіньового флоту" РФ, її енергетичних проєктів і фінансових установ. Він також регулює запровадження 100 % мит для п'яти провідних країн, що закуповують російську нафту та природний газ. Наразі найбільшими покупцями російської нафти є Китай, Індія, Словаччина, Угорщина та Азербайджан. Згідно із законодавством, США кожні 180 днів переглядатимуть список п'яти найбільших покупців російських енергоносіїв. Законодавці сподіваються змусити ці країни купувати енергоносії з альтернативних джерел, аби посилювати фінансовий тиск на Кремль для закінчення війни в Україні. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/760980-pid-pricilom-putin-ta-oligarhi-senatori-ssha-predstavili-zakonoprojekt-pro-sankciji-proti-rf-cnn>

111. **Сергієнко О. Чи вистойть Київ наступної зими? Під ударами зовні та підніжками зсередини** [Електронний ресурс] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. - 2026. - 17 лип. — Електрон. дані. Досліджено стан підготовки Києва до опалювального сезону в умовах воєнних загроз та реалізації Плану стійкості столиці. Проаналізовано фінансові потреби міста, заходи з відновлення теплопостачання, водозабезпечення, захисту критичної інфраструктури та розвитку розподіленої генерації. Висвітлено проблеми взаємодії між міською владою та урядом щодо фінансування й виконання запланованих проєктів, а також оцінено готовність енергетичних і комунальних систем до зимового періоду. Наголошено на важливості участі громади, розвитку резервних потужностей та збереження кадрового потенціалу для забезпечення життєстійкості столиці. Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/chi-vistojit-kijiv-nastupnoji-zimi-pid-udarami-zovni-ta-pidnizhkami-zseredini.html>

112. **”Теракт” за сценарієм: справа Єрмолаєва та інформаційна війна проти України** [Електронний ресурс] // Україна молода. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про замах, скоєний в Монако на підсанкційного українського олігарха Вадима Єрмолаєва. Зазначено, що правоохоронці Монако запідозрили у скоєнні цього злочину українку Анастасію Березовську та оголосили її у міжнародний розшук, але 06.07.2026 заковане тіло Березовської знайшли у Макарівському районі Київської області із вогнепальною раною голови. За результатами слідчих дій правоохоронцями одразу ж були затримані підозрювані у її вбивстві – чинний офіцер Головного управління розвідки (ГУР) та колишній правоохоронець, як з’ясувалося, експрацівник Служби безпеки України (СБУ). Висвітлено, як цю кримінальну справу використовують російські та проросійські пропагандисти для створення негативного міжнародного інформаційного фону довколо України. Окреслено механізм інформаційно-психологічних операцій (ІПСО), які ворог організовує щоразу, коли українці за кордоном стають учасниками, жертвами чи підозрюваними гучного злочину. Наголошено, що кінцева мета ворога – дискредитація України перед її західними партнерами, послаблення довіри до української держави, створення перешкод для подальшої військової, політичної та європейської підтримки, тож ці події варто розглядати не як ізольовані кримінальні інциденти, а як критичний виклик національній безпеці, що потребує відповідної реакції на них та негайної протидії.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194650/>

113. **Троценко Л. Генштаб виділив найінтенсивніші ділянки фронту** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1605-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1604-ту, добу зафіксовано 249 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 37 атак армії РФ, на Слов’янському – 23, на*

Костянтинівському – 20. *Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони України уразили 18 районів зосередження особового складу противника, а також два інші важливі об'єкти російських військ.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894902-henshtab-vydilyv-na-intensyvni-shidlianky-frontu>

114. **Троценко Л. Генштаб назвав, де найбільше штурмів відбили ЗСУ** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1600-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1599-ту, добу зафіксовано 260 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 44 атаки армії РФ, на Слов'янському – 23, на Костянтинівському – 19. Сили оборони успішно знешкодили 15 районів скупчення живої сили противника, чотири артилерійські системи й один важливий об'єкт ворога.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893563-henshtab-nazvav-de-naibilshe-shturmiv-vidbyly-zsu>

115. **Троценко Л. Генштаб назвав найгарячіші напрямки фронту** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1601-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1600-ту, добу зафіксовано 257 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 38 атак армії РФ, на Слов'янському – 25, на Костянтинівському – 24. Сили оборони України завдали ударів по восьми районах зосередження живої сили та чотирьох пунктах управління противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893710-henshtab-nazvav-naihariachishi-napriamky-frontu>

116. **Троценко Л. Генштаб оприлюднив карту боїв станом на 15 липня** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1603-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1602-гу, добу зафіксовано 253 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 40 атак армії РФ, на Слов'янському – 26, на Гуляйпільському та Костянтинівському – по 20. Ворог здійснив один ракетний удар із застосуванням восьми ракет; провів 79 авіаційних атак, під час яких скинув 250 КАБ; використав 10 559 дронів-камікадзе; здійснив 3282 обстріли населених пунктів і позицій українських військ, із яких 41 – із використанням реактивних систем залпового вогню (РСЗВ).* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894349-henshtab-opryluidnyv-kartu-boiv-standom-na-15-lypnia>

117. **Троценко Л. Генштаб оцінив ситуацію на фронті: оновлена карта** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1604-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1603-тю, добу зафіксовано 279 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 38 атак армії РФ, на Костянтинівському – 30, на Слов'янському – 22. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили один пункт управління, вісім районів зосередження живої сили, чотири пункти управління БпЛА та два інших важливих об'єкти противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894620-henshtab-otsinyv-sytuatsiui-na-fronti-onovlana-karta>

118. **Троценко Л. ГУР розкрило плани Росії щодо заселення окупованих територій** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко //

Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. *Як повідомило Головне управління розвідки Міністерства оборони України (ГУР МО України), РФ продовжує змінювати демографічну ситуацію на тимчасово окупованих територіях (ТОТ), переселяючи туди власних громадян і витісняючи місцеве населення. Для заохочення переїзду на захоплені території російська влада використовує такі стимули, як: підвищені зарплати, компенсація витрат на оренду житла, безкоштовні земельні ділянки та пільгові програми придбання нерухомості. У ГУР зазначили, що станом на липень 2026 р. в окупованих Криму та Севастополі вже проживають від 200 до 300 тис. етнічних росіян; на ТОТ Донецької, Луганської, Запорізької та Херсонської областей перебувають приблизно 200 тис. громадян РФ і близько 100 тис. трудових мігрантів із країн Центральної Азії та Кавказу. У ГУР наголосили, що така практика суперечить нормам міжнародного гуманітарного права: переміщення цивільного населення держави-окупанта на окуповані території має ознаки воєнного злочину відповідно до положень Римського статуту Міжнародного кримінального суду (МКС). Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/russia/4895707-hur-rozkrylo-plany-rosii-schodo-zaseleennia-okupovanykh-terytorii>*

119. **Троценко Л. ЄС підтримає українських виробників зброї на €300 млн – Федоров** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив міністр оборони України Михайло Федоров у Telegram, цього тижня на Форумі оборонної промисловості «Україна – ЄС» разом із Єврокомісаром із питань оборони та космосу Андрюсом Кубілюсом були підписані дві важливі угоди, які надають українським оборонним компаніям можливість отримувати гранти для досліджень і розробок в межах «European Defence Fund» (EDF) і гранти для розширення виробничих можливостей у межах «European Defence Industry Programme» (EDIP). Він також підкреслив, що в межах «EDIP» існує спеціальний інструмент під назвою «Ukraine Support Instrument», який передбачає надання 300 млн євро для підтримки оборонно-*

промислових можливостей України. З цієї суми 260 млн євро будуть спрямовані на збільшення виробничих можливостей, а ще 35,3 млн – на розвиток інновацій у межах грантової програми «BraveTech EU USI», яка стала першою спільною програмою з розвитку оборонних інновацій і вже включає європейську ініціативу «DefTech Forges» та спеціальну грантову програму «Brave1» для українських оборонних компаній. Наступний етап – гранти для українських і компаній країн ЄС у межах «Ukraine Support Instrument». Міністр наголосив, що сподівається на ратифікацію угод парламентом. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894452-yes-pidtrymaie-ukrainskykh-vyrobnykiv-zbroi-na-300-mln-fedorov>

120. **Троценко Л. Зеленський: Ватикан готовий прийняти лідерів** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Президент України Володимир Зеленський після зустрічі із секретарем Святого Престолу архієпископом Полом Річардом Галлагером, Ватикан готовий стати майданчиком для зустрічі на рівні лідерів, яка могла б сприяти досягненню миру. Під час переговорів сторони обговорили гуманітарну співпрацю, діяльність Церкви в Україні, а також європейську інтеграцію держави. За словами українського лідера, РФ продовжує завдавати ударів по Україні й не демонструє бажання припинити агресію: саме тому необхідно шукати дипломатичні формати, які можуть наблизити мир. Президент висловив вдячність архієпископу Галлагеру та Папі Римському Леву XIV за підтримку України та зауважив, що делегація Святого Престолу перебувала в Києві під час одного з масованих російських обстрілів, що стало свідченням солідарності з українським народом.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895722-zelenskyi-vatykan-hotovyi-pryiniaty-lideriv>

121. **Троценко Л. Зеленський нагородив фон дер Ляєн новою державною відзнакою** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Президент України Володимир Зеленський нагородив президентку*

Європейської комісії Урсулу фон дер Ляєн орденом Європи. Згідно з відповідним Указом, оприлюдненим на сайті Офісу Президента України 15.07.2026, фон дер Ляєн була відзначена, зокрема, «за визначні особисті заслуги у підтримці стратегічного курсу України на набуття повноправного членства в Європейському Союзі». У документі також підкреслено її значний внесок у допомогу Україні для зміцнення її стійкості в захисті незалежності та безпеки всієї Європи, посилення міжнародного співробітництва в інтересах демократії, миру, добросусідства, а також дружніх і всебічних відносин між народами. Нагадано, що Верховна Рада України (ВР України) 14.07.2026 ухвалила закон про запровадження нової державної нагороди - ордена Європи. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/4894391-zelenskyi-nahorodyv-fon-der-liaien-novoui-derzhavnoui-vidznakoui>

122. **Троценко Л. ЗСУ пройшли маршем на параді у Парижі** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. Вказано, що група з 25 військових Збройних сил України – досвідчених бойових офіцерів і солдатів, які брали безпосередню участь у бойових діях на передовій – представила Україну на щорічному параді на честь Дня взяття Бастилії в Парижі на Єлисейських полях, який відбувся за участю Президента Франції Емманюеля Макрона та майже 30 голів держав і урядів, у тому числі – Президента України Володимира Зеленського. Українські військовослужбовці пройшли маршем разом із представниками країн Коаліції охочих, завершуючи ходу й отримуючи гарячі оплески. Як написало видання «The Guardian», парад у центрі Парижа за участю більше ніж 300 транспортних засобів і 6500 солдатів став «стратегічним сигналом» про військове пробудження Франції та Європи. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894111-zsu-proishly-marshem-na-paradi-u-paryzhi>

123. **Троценко Л. «Мадяр» став Повним кавалером ордену Богдана Хмельницького** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. Вказано, що

Президент України Володимир Зеленський підписав Указ про нагородження командувача Сил безпілотних систем ЗСУ Роберта «Мадяра» Бровді орденом «Богдана Хмельницького» I ступеня. Відповідно до Указу Президента № 603/2026, державну нагороду присвоєно за особисту мужність, виявлену в захисті державного суверенітету та територіальної цілісності України, та самовіддане виконання військового обов'язку. Зазначено, що з врученням ордена I ступеня Роберт «Мадяр» Бровді став повним кавалером ордена «Богдана Хмельницького» - однієї з найвищих державних військових нагород України. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894441-madiar-stav-povnym-kavalerom-ordenu-bohdana-khmelnyskoho>

124. **Троценко Л. Оновлено карту бойових дій на фронті - Генштаб** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 14 лип. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1602-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1601-шу, добу зафіксовано 244 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 37 атак армії РФ, на Слов'янському – 25, на Костянтинівському – 20. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони вразили 10 районів скупчення живої сили та дві артилерійські системи противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4894016-onovleno-kartu-boiovykh-dii-na-fronti-henshtab>

125. **Троценко Л. Росія втрачає контроль над Кримом - The Economist** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. Як зазначило видання «The Economist», наступальні дії України з використанням безпілотників значно ускладнюють постачання та оборону тимчасово окупованого Криму, який з 2014 р. служить плацдармом для РФ. Вказано, що Україна посилила атаки на стратегічні об'єкти півострова, такі як електростанції, мости, нафтоховища та аеродроми; також блокуються дороги, залізничні

маршрути та водні шляхи, що зв'язують Крим із РФ. За даними ACLED - організації, яка відстежує конфлікти, з 2022 р. було здійснено 692 атаки на Крим, більше половини з яких припало на останні 12 місяців. Лише у червні ACLED зафіксувала понад 100 рейдів вглиб території Росії, що стало найвищим місячним показником. Видання зауважило, що невідомо, чи буде продовжено підхід М. Федорова – масове застосування дронів – після його звільнення з посади міністра оборони. Згідно з оцінками «The Economist», із лютого 2022 по 13.07.2026 втрати російських військових сягають від 367 до 602 тис. За аналітичними даними CSIS, Росія щомісяця набирає близько 27 тис. військових, тоді як втрачає близько 30 тис. Повна ізоляція Криму могла б надати Україні перевагу на майбутніх переговорах. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/russia/4894904-rosiia-vtrachaie-kontrol-nad-krymom-The-Economist>

126. **Троценко Л. Саміт НАТО: Німеччина розкрила частку своєї допомоги Україні** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Берлін планує виділити близько 23 млрд євро на дворічну підтримку України, узгоджену на саміті НАТО в Анкарі. Ці кошти будуть передбачені у федеральному бюджеті на 2026 та 2027 роки для надання військової допомоги Україні. В уряді ФРН підтвердили, що ця сума - німецький внесок у загальний пакет підтримки, схвалений на саміті. Там зазначили, що Німеччина з великим відривом є найбільшим донором України: від початку повномасштабної війни надала двосторонню цивільну підтримку обсягом близько 41 млрд євро, надала або передбачила на наступні роки військову підтримку обсягом приблизно 55,5 млрд євро; німецький уряд також фінансує цивільні заходи та покриває витрати, пов'язані з перебуванням українців у країні. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4894376-samit-nato-nimechchyna-rozkryla-chastku-svoiei-dopomohy-ukraini>

127. **Троценко Л. Терор РФ на власні очі: до Києва прибула делегація ОБСЄ** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко //

Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук, до Києва прибула делегація постійних представників держав-учасниць ОБСЄ; візит відбувся після чергової масованої атаки РФ, щоб представники організації на власні очі побачили наслідки обстрілів. Під час зустрічі з делегацією спікер парламенту наголосив, що ОБСЄ має відігравати важливу роль у пошуку шляхів до миру, зміцненні безпеки та захисті міжнародного права. Він підкреслив, що безпека України безпосередньо пов'язана із безпекою всієї Європи, а для протидії російській агресії необхідні подальший тиск на РФ і посилення оборонних можливостей України. Р. Стефанчук окремо закликав міжнародних партнерів підтримувати зусилля щодо повернення викрадених українських дітей, притягнення РФ до відповідальності, використання заморожених російських активів для компенсації збитків і недопущення повернення РФ до міжнародних організацій до припинення агресії. Також спікер парламенту зазначив, що Україна має унікальний досвід протидії сучасним воєнним загрозам і готова ділитися ним із союзниками.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895801-terror-rf-na-vlasni-ochi-do-kyieva-prybula-delehatsiia-obsie>

128. **Троценко Л. Три країни висловили протест Росії через дезінформацію** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Як повідомлено в заяві, розміщеній на сайті МЗС Естонії, 10.07.2026 тимчасові повірені у справах посольств Латвії, Естонії та Литви в Москві зробили спільний демарш до Міністерства закордонних справ РФ. Вказано, що дипломати рішуче відкинули відверто неправдиві публічні заяви заступника міністра закордонних справ РФ М. Галузіна від 4 липня, наголосивши, що країни Балтії не відкривали свій повітряний простір для здійснення нападів на об'єкти в РФ. Незважаючи на офіційну позицію Латвії, Естонії та Литви, висловлену на різних рівнях, російська сторона продовжує поширювати неправду інформацію та загострювати ситуацію. Країни Балтії відкидають*

російські твердження як безпідставні. Дрони, які вторгаються у повітряний простір Балтії, можуть бути наслідком агресивної війни РФ проти України. Дипломати також спростували інші неправдиві заяви щодо країн Балтії, зроблені посадовцями МЗС РФ, підкресливши, що Латвія, Естонія та Литва забезпечують рівність прав для всіх своїх мешканців. Твердження про протилежне не підтверджуються фактами й є навмисною спробою РФ поширити дезінформацію. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893550-try-krainy-vyslovyly-protest-rosii-cherez-dezinformatsiui>

129. **Троценко Л. Український бізнес показав свої очікування щодо ділової активності** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 16 лип. — Електрон. дані. Вказано, що згідно з результатами опитування, проведеного Національним банком України (НБУ) серед 665 керівників підприємств, український бізнес у II кварталі 2026 р. покращив свої очікування щодо майбутнього виробництва товарів і послуг в найближчі 12 місяців. Позитивні настрої продемонстрували підприємства із сільськогосподарського, енергетичного та водопостачального секторів, будівництва, транспорту, зв'язку та переробної промисловості. Щодо фінансово-економічного стану, підприємства зберігають стримані оцінки; більше оптимізму щодо розвитку мають підприємства будівельної галузі, тоді як у добувній промисловості прогнози залишаються обережними. Зазначено, що нестача працівників є головною перепоною для розвитку 71 % підприємств. Лише аграрні підприємства чекають на збільшення чисельності персоналу, тоді як інші галузі прогнозують скорочення кадрів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/4894710-ukrainskyi-biznes-pokazav-svoi-ochikuvannia-schodo-dilovoi-aktyvnosti>

130. **У Комітеті обговорили адаптацію моделі діяльності місцевих державних адміністрацій до сучасних умов** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. Зазначено, що відповідно до Плану роботи на період

п'ятнадцятої сесії Верховної Ради України (ВР України) IX скликання Комітет ВР України з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування провів 10 липня обговорення на тему «Адаптивна модель діяльності місцевих державних адміністрацій: нові підходи до структури, чисельності та оплати праці». Учасники заходу розглянули можливості запровадження диференційованих підходів до структури, граничної чисельності, функціонального навантаження, кадрового забезпечення та оплати праці працівників місцевих державних адміністрацій залежно від безпекового статусу території, демографічної ситуації, адміністративно-територіального устрою, обсягу управлінських завдань та фактичного навантаження на відповідну адміністрацію. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391911>

131. У Парижі Коаліція охочих узгодила нові кроки підтримки України та запуск антибалістичної програми FREYJA [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 14 лип. – Електрон. дані. Повідомлено, що учасники "Коаліції охочих", яка об'єднала представників 40 держав, зокрема Молдови та Північної Македонії, на засіданні в Парижі визначила пріоритети подальшої підтримки України. Серед ключових рішень — запуск антибалістичної програми "FREYJA", посилення протиповітряної оборони (ППО), підготовка до зими та зміцнення санкційного тиску на РФ. Зазначено, що Франція оголосила про надання ліцензій на виробництво ракет "ASTER" для систем ППО "SAMP/T" та крилатих ракет "SCALP". Крім того, Париж уже цього року передасть Україні додаткові системи ППО та боєприпаси до них. Окрему увагу учасники зустрічі приділили підготовці України до опалювального сезону. Німеччина підтвердила готовність і надалі підтримувати українську енергетику, а партнери погодилися допомогти у зміцненні енергетичної стійкості країни. Серед інших пріоритетів — посилення санкційного тиску на Росію. Вказано, що у 15-му засіданні Коаліції взяв участь Президент України Володимир Зеленський. Текст:

<https://wz.lviv.ua/news/555238-u-paryzhi-koalitsiia-okhochykh-uzhodyla-novi-kroky-pidtrymky-ukrainy-ta-zapusk-antybalistychnoi-prohramy-freyja>

132. **У Польщі фіксують різке зростання кількості злочинів на ґрунті ненависті проти українців** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 17 лип. – Електрон. дані. *Наголошено, що у Республіці Польща спостерігається тривожна тенденція до збільшення кількості правопорушень, вчинених на ґрунті ксенофобії та ненависті щодо громадян України. За даними Головної комендатури поліції Польщі, які оприлюднило видання «Polsat News», лише за перше півріччя 2026 р. українці подали вже 180 офіційних заяв про такі злочини. Цей показник більш ніж на 30 % перевищує статистичні дані за аналогічний період минулого року. Вказано, що спектр зафіксованих поліцією інцидентів є досить широким і включає як вербальну агресію, так і пряме насильство: це погрози, публічні образи, прояви ворожості в громадських місцях та прямі фізичні напади на українців, які наразі проживають і працюють на території країни. Аналітики та профільні фахівці, опитані польськими медіа, пов'язують таке загострення із стрімким поширенням мови ворожнечі й агресивної риторики в соціальних мережах, цілеспрямованої діяльності російських спецслужб, які використовують інструменти дезінформації для розколу європейського суспільства та послаблення солідарності з Україною.* Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555460-u-polshchi-fiksuiut-rizke-zrostannia-kilkosti-zlochyniv-na-grunti-nenavysti-proty-ukraintsiv>

133. **Україна і Франція поглиблюють оборонне та європейське партнерство** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 14 лип. [№ 638]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук провів зустріч із Надзвичайним і Повноважним Послом Французької Республіки в Україні Гаелем Вєсьєром з нагоди завершення його дипломатичної каденції. Глава парламенту подякував Гаелю Вєсьєру за особистий внесок у зміцнення українсько-французьких відносин і за щирі*

співпрацю і дружбу з Україною. Він зазначив, що за цей час партнерство країн суттєво поглибилось — у політичній, оборонній, економічній, гуманітарній і культурній сферах. Також сторони обговорили практичну реалізацію довгострокових домовленостей у сфері оборони, посилення авіаційної та протиповітряної складової та подальшу підтримку Францією європейської інтеграції України й відкриття наступних переговорних кластерів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391918>

134. Україна розраховує на подальше зміцнення стратегічного партнерства зі США [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 11 лип. [№ 637]. – Електрон. дані. *Про це заявив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук під час зустрічі з почесним головою Комітету Палати представників США у закордонних справах Майклом МакКолом. Зазначено, що сторони обговорили результати саміту НАТО та їхнє значення для України, зокрема рішення, здатні суттєво посилити захист українського неба від російських ракетних атак. Окремо акцентували увагу на отриманні ліцензії для виробництва ракет-перехоплювачів до систем «Patriot», які здатні збивати балістику ворога. Голова ВР України також проінформував Майкла МакКола про ситуацію на фронті, ключові потреби Сил оборони України й наголосив на необхідності подальшого поглиблення українсько-американської співпраці у сферах протиповітряної оборони (ППО) й розвитку оборонно-промислового комплексу (ОПК).* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391906>

135. Україна та Данія поглиблюють партнерство у сфері продовольства та сільського господарства [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 16 лип. [№ 640]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 14 липня голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань аграрної та земельної політики Олександр Гайду за участю секретаріату Комітету провів робочу зустріч з керівництвом данського Проєкту стратегічного секторального співробітництва (SSC) у сфері продовольства та сільського господарства*

між Україною та Данією та представниками Посольства Данії в Україні. Сторони обговорили спільні проєкти та подальші ключові напрями співпраці, які допоможуть Україні впроваджувати європейські стандарти та зміцнювати інституційну спроможність аграрної галузі, зокрема, у сфері безпечності харчових продуктів, здоров'я та благополуччя тварин, здоров'я рослин, а також підтримки сталого сільського господарства. Данія є одним із лідерів у цих сферах. Її досвід у питаннях ветеринарії, фітосанітарного контролю, боротьби з харчовим шахрайством та екологізації агровиробництва є надзвичайно цінним для України. Голова Комітету Олександр Гайду зазначив, що з червня 2022 р., коли Україна отримала статус кандидата на членство в ЄС, наближення українського законодавства до європейських стандартів стало головним домашнім завданням для парламентарів та уряду. Аграрна політика разом із безпечністю харчових продуктів відіграють у цьому процесі одну з ключових ролей. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391956>

136. **Україна та ЄС підписали Drone Deal: стартує нове оборонно-промислове партнерство** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 15 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Україна та Європейський Союз (ЄС) погодили нову угоду у сфері оборонної співпраці — "Drone Deal."* Документ передбачає розвиток спільного виробництва безпілотників, передачу технологій, інвестиції в український оборонно-промисловий комплекс та розширення співпраці у сфері безпеки. Про це повідомила президентка Європейської комісії Урсула фон дер Ляєн під час візиту до Києва. За її словами, Україна вже стала не лише отримувачем, а й важливим постачальником безпекових рішень для Європи, що відкриває новий етап співпраці між сторонами та поєднає український досвід і технологічні рішення з виробничими можливостями європейської промисловості, а також має стимулювати інвестиції в український оборонний сектор. Вказано, що "Drone Deal" передбачає не лише спільне виробництво безпілотників, а й фінансування оборонних проєктів, локалізацію виробництва, передачу

технологій, співпрацю у сфері кібербезпеки, захист критичної інфраструктури та реалізацію інших стратегічних ініціатив. Очікується, що новий формат співпраці допоможе українським виробникам розширити доступ до міжнародних ринків через офіційні механізми держав-партнерів та зміцнить безпекову співпрацю між Україною та ЄС. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/555337-ukraina-ta-yes-pidpysaly-drone-deal-startuie-nove-oboronno-promyslove-partnerstvo>

137. **Федоров пропонував Драпатого чи Білецького замість Сирського – ЗМІ** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 17 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що колишній міністр оборони Михайло Федоров пропонував призначити командувача об'єднаних сил ЗСУ генерал-майора Михайла Драпатого або командира Третього армійського корпусу Сухопутних військ ЗСУ Андрія Білецького замість чинного Головнокомандувача ЗСУ Олександра Сирського. Таку інформацію оприлюднила «LIGA.net» із посиланням на співрозмовника у Генеральному штабі ЗСУ. Видання також зазначає, що Президент України Володимир Зеленський не змінив рішення щодо відставки Федорова, попри акції протесту у великих містах України. Вказано, що під час брифінгу 16.07.2026 Михайло Федоров заявив, що однією з головних проблем усередині війська є ізоляція та тиск на тих, хто впроваджує зміни.* Текст: https://gazeta.ua/articles/politics/_fedorov-proponuvav-drapatogo-chi-bileckogo-zamist-sirskogo-zmi/1254811

138. **Хаджирадева В. Згода Трампа на нові санкції загрожує РФ економічним паралічем** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадева // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Вашингтон усе ближчий до ухвалення одного з найжорсткіших санкційних законів проти РФ, розробленого сенаторами Ліндсі Гремом і Річардом Блюменталем. Президент США Дональд Трамп уже заявив про високу ймовірність його підписання. На тлі цих новин фондовий ринок РФ різко просів. Розглянуто, що передбачає законопроект. Вказано, що у разі його*

ухвалення Кремлю загрожує повна економічна блокада: 100 % мита змусять ключових азійських покупців відмовитися від російської нафти, а удар по “тіньовому флоту” та банківському сектору повністю заблокує приплив валюти в країну. Таке фінансове знекровлення безпосередньо вплине на хід війни, оскільки звужить фінансування армії, а технологічна ізоляція паралізує роботу оборонних підприємств, унеможливлюючи виробництво сучасної зброї. Зрештою глибока криза підірве спроможність РФ вести тривалу війну на виснаження та змусить її йти на реальні мирні переговори. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4895025-zghoda-trampa-na-novi-sanktsii-zahrozhuie-rf-ekonomichnym-paralichem>

139. **Хаджирадєва В. На що здатна принижена РФ або «страшилки» про те, що буде, якщо РФ програє** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано два помітні інтерв'ю з впливовими російськими фігурами, які відкрито вказують на необхідність завершення війни. Зокрема, у колонці російського мільярдера А. Мельниченка для видання «The Economist» і в розмові анонімного генерала російської армії з незалежним журналістом простежується думка, що РФ опинилася у глухому куті, але В. Путін не готовий йти на переговори на невигідних для себе умовах. За словами Президента України Володимира Зеленського, серед оточення В. Путіна розуміють, що відбувається «...і що мир не має альтернативи». Підтверджує цю думку очільник Українського аналітичного центру Олександр Охрименко, який вважає ці інтерв'ю класичним криком про допомогу від російської верхівки, яка опинилася в пастці; бізнес-еліта панічно боїться розпаду та хаосу, а військове керівництво розуміє, що фронт стагнує і ресурси на межі. На думку журналіста Віталія Портнікова, Кремль проводить чергову спецоперацію, використовуючи заяви мільярдера та анонімного генерала, мета якої – залякати Захід наслідками розпаду РФ і змусити світ повірити, ніби заради глобальної безпеки саме Україна має піти на компроміси. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/articles/4893800-na-scho-zdatna-prynyzhena-rf-abo-strashylky-pro-te-scho-bude-yakscho-rf-prohraie>

140. **Хаджирадєва В. У ЄС є «план Б», якщо 21-й пакет санкцій проти Росії не затвердять за добу** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 15 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що основна ідея 21-го пакета санкцій («План А») передбачала повне замороження механізму перерахунку цінової стелі на російську нафту, щоб зафіксувати її на поточному рівні. Якщо країни-члени не досягнуть домовленостей 15.07.2026 – у день чергового автоматичного оновлення стелі на російську нафту – буде задіяний «план Б», який полягає у тому, щоб замороження цінової стелі винести в окрему процедуру поза загальним пакетом санкцій. Щодо цієї ідеї є заперечення від групи морських держав на чолі з Грецією, Кіпром і Мальтою. Країни ЄС також не погодили заборону на морські послуги, жорсткіші обмеження щодо російського скрапленого газу тощо. Окреслено, проти яких обмежень виступають Австрія, Греція, Болгарія та Італія. Вказано: якщо дипломатам не вдасться узгодити весь масштабний 21-ий пакет санкцій через суперечки навколо скрапленого газу, морських перевезень чи заборони на вхід у ЄС для російських військових, ЄС буде змушений розділити ці рішення.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4894415-u-yes-ye-plan-b-yakscho-21-y-paket-sanktsii-proty-rosii-ne-zatverdiat-za-dobu>

141. **Ханас О. Військовозобов'язаних українців можуть більше не пустити до Євросоюзу: для кого притулок під питанням** [Електронний ресурс] / Оксана Ханас // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що військовозобов'язані українці більше не зможуть в'їхати до Європейського Союзу (ЄС) та отримати тимчасовий захист як біженці, якщо у них немає посвідчення, що підтверджує їхнє законне звільнення від мобілізації. Це стосується не лише чоловіків, а й жінок. Зазначено, що Україна сама звернулася з проханням про введення обмежень на в'їзд українських громадян до країн ЄС у межах спеціальних правил*

тимчасового захисту, які надають право на законне проживання та доступ до системи охорони здоров'я, ринку праці й освіти. Вказано, що директива має бути ухвалена Європейською комісією в липні, але набере чинності лише в березні 2027 р. (термін дії поточного тимчасового захисту для військових біженців з України). Текст: <https://focus.ua/uk/economics/760773-vijskovozobovyzanih-ukrayinciv-mozhut-bilshe-ne-pustiti-do-yevrosoyuzu-dlya-kogo-pritulok-pid-pitannyam>

142. **Чалий В. Сенатор Ліндсі Грем — останній із «Трьох аміго»** [Електронний ресурс] / Валерій Чалий // Дзеркало тижня. - 2026. - 14 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано роль американського сенатора Ліндсі Грема у формуванні політики США щодо підтримки України та протидії російській агресії. Висвітлено його внесок у розроблення санкційних механізмів, просування військової допомоги Україні та налагодження взаємодії між Конгресом і Білим домом. Схарактеризовано політичну діяльність сенатора, його участь у зміцненні стратегічного партнерства між Україною та США, а також послідовну підтримку української держави в умовах війни. Наголошено, що смерть Ліндсі Грема стала значною втратою для міжнародної коаліції прихильників України та може вплинути на подальше просування проукраїнських ініціатив у США. Текст: <https://zn.ua/ukr/usa/senator-lindsi-hrem-ostannij-iz-trokh-amih.html>

143. **Шевчук А. В ЄС назвали найімовірніші цілі РФ після України** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. Як заявив міністр оборони Литви Робертас Каунас, оскільки РФ не здатна здобути перемогу у війні проти України, Кремль шукає альтернативний варіант перемоги. За його словами, війна в Україні розвивається не так, як планувала РФ: вибухи сьогодні лунають на її території та спостерігається дефіцит палива; російське суспільство вже ставить під сумнів режим Кремля, запитуючи, чому це відбувається і де обіцяна перемога. Тож, на думку посадовця, Кремлю, В. Путіну, потрібна нова ескалація, нова перемога, і в цьому випадку найближчою ціллю є Балтійський

регіон та Польща. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4895642-v-yes-nazvaly-naimovirnish-tsil-rf-pislia-ukrainy>

144. **Шевчук А. Генштаб оцінив ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1608-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1607-му, добу зафіксовано 235 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 30 атак армії РФ, на Слов'янському – 27, на Лиманському – 26. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили дев'ять районів зосередження живої сили, п'ять пунктів управління БпЛА, одну гармату, два склади МТЗ та один інший важливий об'єкт противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4895555-henshtab-otsinyv-sytuatsiui-na-fronti>

145. **Шевчук А. Зеленський анонсував відставку Свириденко** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Як зазначив Президент Володимир Зеленський у Telegram, в Україні розпочнуться кадрові зміни, які мають гарантувати реалізацію оновленої політичної стратегії. Він подякував прем'єр-міністру Юлії Свириденко «за чітку, стабільну і ефективну роботу на посаді» та запропонував очолити новий значимий напрямок у відносинах з ключовим партнером. Президент анонсував заміни в уряді й у складі керівників правоохоронних органів і зазначив, що за кожен пріоритетний зовнішньополітичний напрямок відповідатиме конкретна людина. Серед визначених напрямків: США та домовленості щодо ліцензій на виробництво «Patriot», інша двостороння безпекова співпраця; європейський антибалістичний проєкт; поглиблення всіх економічних, політичних, культурних зв'язків із ЄС і державами-сусідами України, (зокрема Польщею та Угорщиною); регіон Близького Сходу та Затоки як один із найбільш перспективних глобальних напрямків безпекової та економічної співпраці та*

Китай; ключові міжнародні організації, які впливають на глобальні рішення та можуть більше допомогти закінченню війни. Серед нових викликів і завдань у «внутрішній роботі» глава держави виокремив: посилення всієї роботи у прифронтових і прикордонних областях України, які щодня зазнають російських ударів; підготовку до зими та готовність до загроз, які можуть виникнути; домовленості України з партнерами у сфері відновлення.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893615-zelenskyi-anonsuvav-vidstavku-svyrydenko>

146. Шевчук А. Україна і 9 країн створили Антибалістичну коаліцію [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *Як зазначено у заяві, опублікованій на сайті Єлисейського палацу 13.07.2026, Україна, Данія, Франція, Німеччина, Італія, Нідерланди, Норвегія, Іспанія, Швеція та Велика Британія офіційно створили Антибалістичну коаліцію. Учасники коаліції планують створити інтегровану архітектуру протиракетної оборони (ПРО), яка доповнюватиме вже наявні національні та європейські системи захисту. Для цього країни об'єднують можливості оборонної промисловості, наукові дослідження та бойовий досвід, щоб спільно розробляти нові засоби перехоплення ракет. Унікальний досвід України у протидії російським ракетним атакам стане важливою складовою роботи коаліції. Президент України Володимир Зеленський наголосив, що посилення антибалістичних спроможностей є одним із ключових факторів для завершення війни. Коаліція, яка наразі об'єднує 10 держав залишається відкритою для інших країн, які поділяють її принципи та цілі.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893932-ukraina-i-9-krain-stvoryly-antybalistychnu-koalitsiui>

147. Шевчук А. Укроборонпром відреагував на вибухи у Вишневому [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила пресслужба компанії «Українська оборонна промисловість», за результатами попереднього розслідування щодо вибуху внаслідок російського удару складу боєприпасів*

одного з підприємств компанії у Вишневому, керівників двох державних підприємств звільнено з посад за порушення вимог законодавства та правил безпечного зберігання боєприпасів. Також звільнено інших посадових осіб, чий дії або бездіяльність могли призвести до тяжких наслідків. Зазначено, що всі винні крім звільнення також нести кримінальну відповідальність відповідно до чинного законодавства України. Вказано, що «Укроборонпром» повністю співпрацює зі Службою безпеки України (СБУ) та іншими органами досудового розслідування, надаючи всю необхідну інформацію та документи. Водночас на всіх підприємствах товариства триває комплексна перевірка дотримання вимог щодо зберігання та безпеки під час роботи із засобами ураження. Нагадано, що внаслідок влучань і численних пожеж у м. Вишневе знищено сотні будинків на п'яти вулицях, дев'ять людей загинули та 58 постраждали, евакуйовано майже півтисячі жителів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893632-ukroboronprom-vidreahuvav-na-vybukhy-u-vyshnevomu>

Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань

148. Андрійчук М. Т. Взаємодія медіа з органами державної влади в Україні : навч. посіб. : [для здобувачів ступеня магістра за освіт.-проф. програмою "Видавнича справа та редагування" спец. С7 "Журналістика"] / М. Т. Андрійчук, Т. С. Андрійчук ; М-во освіти і науки України, Нац. техн. ун-т України "Київ. політехн. ін-т ім. І. Сікорського". — Київ : КПІ ім. Ігоря Сікорського, 2025. — 136 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A845913** Друге, перероблене та розширене видання посібника містить інформацію про засади налагодження взаємодії медіа з органами державної влади в Україні. Розглянуто питання роботи з різними видами інформації, що перебуває в розпорядженні цих органів, задля висвітлення їх діяльності, у тому числі у контексті журналістики даних і журналістських розслідувань. Окрему увагу приділено специфіці та практичним порадам щодо взаємодії медіа з такими

органами державної влади, як Верховна Рада України, Кабінет Міністрів України та органи виконавчої влади, суди, органи сектора безпеки й оборони та ін.

149. **Жінки на війні: 2** : [21 історія жінок, які стали військовими / Нац. ун-т "Києво-Могилян. акад.", Центр європ. гуманітар. дослідж., Центр дослідж. історії та культури східноєвроп. єврейства] ; упоряд. Христина Парубій та Ірина Берлянд. — Київ : Дух і літера, 2025. — 266 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846212** У книзі, яка продовжує видання 2024 р. «Жінки на війні», зібрано 21 історію жінок, які стали військовими, щоб боротися проти російської агресії. В основі текстів – відеосюжети проєкту «Жінки на війні. Погляд у майбутнє», що виходили на телеканалі «Еспресо». Авторка ідеї та інтерв'юєрка – Христина Парубій; тексти узгоджено з героїнями сюжетів.

150. **Збірник матеріалів XI Міжнародної науково-практичної конференції "Інновації та особливості функціонування ЗМІ в демократичному суспільстві", 29 жовтня 2025 року, [м. Львів / редкол.: З. В. Галаджун (голова)] та ін. ; упоряд. Ю. Р. Казімова].** — Львів : Вид-во Львів. політехніки, 2025. — 277 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A845693** *Зі змісту: Роль міжнародних відносин у контексті війни: форми та методи / Ю. Казімова, В. Гребеннік. – С. 109-110; Фейкові новини, маніпуляції та медіаграмотність: сучасні стратегії протидії в демократичних країнах / Ю. Казімова, С. Гулич. – С. 112-114; Особливості застосування технологій OSINT для розслідування воєнних злочинів в Україні / Ю. Казімова, О. Криса. – С. 131-134; Мова ворожнечі в медіа: як її розпізнати і протидіяти / І. Пуцята, А. Гребенюк. – С. 236-239; Маніпуляції в медіа та вплив на суспільство під час війни / І. Пуцята, Л. Синьковська. – С. 239-242.*

151. **Митрофанова Ю. С. Сексуальне насильство, пов'язане зі збройним конфліктом, у міжнародному та національному кримінальному праві: проблеми кваліфікації й доказування [Електронний ресурс] / Юлія Сергіївна Митрофанова // Успіхи і досягнення у науці. – 2026. – № 5. – С. 587-**

604. Здійснено комплексне дослідження сексуального насильства, пов'язаного зі збройним конфліктом (СНПК), як одного з найбільш небезпечних міжнародних злочинів сучасності, що посягає не лише на статеву свободу та статеву недоторканість особи, а й на систему міжнародної безпеки, гуманітарні засади ведення війни та основоположні права людини. Проаналізовано сучасні підходи міжнародного кримінального права та міжнародного гуманітарного права до розуміння СНПК, а також встановлено особливості його правової природи. Особливу увагу приділено проблемам кримінально-правової кваліфікації СНПК у національному законодавстві України та з'ясовано співвідношення СНПК із суміжними міжнародними злочинами – злочинами проти людяності та геноцидом. Висвітлено практику Міжнародного кримінального трибуналу щодо колишньої Югославії, Міжнародного кримінального трибуналу щодо Руанди та Міжнародного кримінального суду (МКС) у низці справ. Розглянуто проблеми доказування СНПК в умовах воєнного часу та запропоновано напрями вдосконалення законодавства України про кримінальну відповідальність та національної правозастосовної практики у сфері протидії СНПК з урахуванням міжнародно-правових стандартів та практики міжнародних судових інституцій. Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/44923/44947>

152. **Міжнародна науково-практична конференція "Україна – Німеччина: гуманітарні паралелі" : (до 100-ліття утворення Українського наукового інституту в Берліні), 24 квіт. 2026 р.** / [упоряд. І. Винниченко]. — Київ : Геопринт, 2026. — 200 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А846950** *Зі змісту: Інтеграція українських біженців у ФРН (2022 – 2026) / І. Тодоров. – С. 103-105; Особливості інтеграції українських біженців у Німеччині в умовах сучасних міграційних викликів / Г. Гапоненко, І. Шамара – С. 106-108; Адаптація в умовах невизначеного повернення: українці у ФРН між «тимчасовістю» та новою нормальністю / Л. Оболенцева. – С. 108-110; Адаптація українців у Німеччині після 2022 року в умовах воєнного часу / А.*

Кот, І. Танавський. – С. 111-113; Інтеграція як асиметричний і нелінійний процес: виклики соціальної роботи з українськими біженцями у ФРН / О. Мальцева. – С. 116-118; Українці в Німеччині: від системи тимчасового захиту до Інтеграційної моделі / С. Мотрук. – С. 119-122; Міграційні стратегії українців і німців: роль локального ринку праці в процесі інтеграції / В. Мацука. – С. 147-151; Роль Німеччини у забезпеченні інклюзивного відновлення та розвитку України (2022 – 2026 рр.) / В. Сірук. – С. 153-155; Туристичний досвід Німеччини як гуманітарний орієнтир для повоєнної України / І. Посохов. – С. 16-164. Текст: https://geo.knu.ua/wp-content/uploads/2026/05/zbirka-ukrayina-nimechchyna_vynnychenko.pdf

153. **Оцінювання впливу збройної агресії на стан чорноземних ґрунтів і заходи з його відновлення** / С. А. Балюк [та ін.] ; за ред. С. А. Балюка, А. В. Кучера ; НААН України, Нац. наук. центр "Ін-т ґрунтознавства та агрохімії ім. О. Н. Соколовського". — Київ : Аграр. наука, 2025. — 239 с.

Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ79311 У монографії представлено розроблену й апробовану методологію оцінювання впливу бойових дій на стан чорноземних ґрунтів і програмні заходи для прискореного відновлення родючості та здоров'я цих ґрунтів у контексті забезпечення продовольчої безпеки. Розроблено концептуальні засади наукового, інформаційного та технологічного супроводу прискореної реабілітації родючості та здоров'я ґрунтів для економічно ефективного й екологічно безпечного аграрного виробництва та вирішення питань продовольчої безпеки (на прикладі Чкаловської селищної територіальної громади Чугуївського району Харківської області як пілотного проєкту з ревіталізації ґрунтових ресурсів України). Окреслено складові та особливості пілотного проєкту першої української живої ґрунтової лабораторії на базі досліджуваної громади.

154. **Психологічні предиктори соціального розвитку особистості в сучасних умовах освітнього середовища** : зб. тез II Всеукр. наук.-практ. інтернет-конф. з міжнар. участю : 20 листоп. 2025 р., [м. Київ] / М-во освіти і науки України, Нац. техн. ун-т України "Київ. політехн. ін-т ім. І.

Сікорського”, Ф-т соціології і права, каф. психології та педагогіки [та ін.]. — Київ : КПІ ім. Ігоря Сікорського, 2025. — 179 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці : B86490** *Зі змісту : Психологічна адаптація військовослужбовців як суб’єктів професійної діяльності / В. Балахтар, А. Берекета. – С. 9-11; Особливості психологічної резильєнтності жінок з різним соціальним статусом в умовах довготривалого воєнного стресу / Т. Устименко. – С. 155-157; Психологічні чинники, що забезпечують стресостійкість жінок ВПО в умовах війни в Україні / А. В. Шимків. – С. 170-173.*

155. **Соколова І. В. Крим – земля пам’яті та боротьби** : [минуле, що формує майбутнє] / Ірина Соколова. — Хмельницький : Стасюк Л. С., 2025. — 79 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846236** *«Крим. Земля пам’яті та боротьби» — це історія, написана для всіх. Вона веде читача від перших стоянок первісних людей до сучасних подій, від античних міст і ханських палаців до анексії 2014 року та повномасштабної війни РФ проти України. У цій книзі Крим постає як унікальна мозаїка культур і народів: кіммерійці й скіфи, греки й римляни, готи й татари, українці й росіяни. Автор розповідає про розквіт і занепад держав, про трагедії депортацій і війни, про свободу та боротьбу. Завершальний «Маніфест майбутнього Криму» дає надію і бачення того, яким має стати півострів — українським, демократичним і багатонаціональним.*

156. **Хаустова В. Є. Національна безпека України у повоєнний період: концептуальні засади та механізми забезпечення** / В. Є. Хаустова, Н. В. Трушкіна — Харків : Лібуркіна Л. М., 2025. — 328 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846844** *У роботі окреслено ключові зміни у світовій безпековій архітектурі та визначено роль міжнародних організацій у формуванні стратегічних рамок безпекової політики. Ідентифіковано сучасні ризики та загрози, а також розглянуто міжнародні методики оцінювання рівня національної безпеки. Обґрунтовано методичний підхід до оцінювання національної безпеки України у повоєнний період. Особливу увагу приділено нормативно-правовим, інституційним і організаційним механізмам*

забезпечення безпеки, а також розробленню практичних рекомендацій щодо формування Стратегії національної безпеки України у повоєнний період з урахуванням кращих світових практик, нових викликів і пріоритетів відбудови економіки. Текст: <https://www.problecon.com/monographs-data/pdf/978-617-7801-56-5.pdf>

157. **Центральний будинок офіцерів Збройних Сил України : історія та сучасність** : [зб. ст.]. — Київ : Вадим Карпенко, 2026. — 127 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: В86492** За задумом авторів, книга про Центральний будинок офіцерів містить інформацію не тільки про колектив і сьогодишню роботу цього центру соціально-культурного забезпечення Збройних Сил України (ЗСУ), але й про історичні витоки організації культурного середовища, гуртування і морально-психологічного забезпечення у військах різних країн і різних епох; передумови створення будинку офіцерів, що формувалися у XIX та XX ст.; дотичність цієї структури до українських військових формувань періоду визвольних змагань на початку XX ст.; розвиток гуманітарної роботи у ЗСУ від 1991 року.

158. **Юзікова Н. С. Правові моделі звільнення від кримінальної відповідальності за військові кримінальні правопорушення: порівняльно-правове дослідження** [Електронний ресурс] / Наталія Семенівна Юзікова // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. – С. 1923-1938. Здійснено порівняльно-правовий аналіз сутності та моделей звільнення від кримінальної відповідальності за військові кримінальні правопорушення в умовах воєнного стану. Досліджено еволюцію вітчизняної правової парадигми через впровадження ч.5 ст.401 Кримінального кодексу України (КК України). Виокремлено три світові макромоделі звільнення від кримінальної відповідальності за військові кримінальні правопорушення: європейська модель (Німеччина, Польща, Хорватія); пострадянська ретроспективна модель (Грузія, Азербайджан, Казахстан); ізраїльська модель. Встановлено, що визначальним тригером самовільного залишення частини (СЗЧ) та дезертирства є страх за власну безпеку та моральне вигорання

військовослужбовця. Сформульовано пропозиції щодо вдосконалення українського законодавства з урахуванням зарубіжного досвіду. Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45293/45318>

159. **Яра О. С. Правові аспекти реалізації стратегії інформаційної безпеки України як основи державної інформаційної політики** [Електронний ресурс] / О. С. Яра, М. А. Дейнега, О. А. Улютіна // Право.UA: наук.-практ. журн. – 2026. – № 2, ч. 2. – С. 36–44. – Електрон. дані. *Проаналізовано теоретико-правові підходи до розуміння інформаційної безпеки як складової національної безпеки держави та її нормативне закріплення в стратегічних документах України. Розкрито основні положення Стратегії інформаційної безпеки України, затвердженої Указом Президента України від 28.12.2021, зокрема її ключові цілі: протидія дезінформації та інформаційним операціям, розвиток української громадянської ідентичності, підвищення рівня медіаграмотності населення, забезпечення прав людини в інформаційній сфері, а також формування ефективної системи стратегічних комунікацій. Встановлено наявність певних організаційно-правових проблем, зокрема обмеженість строку дії планових документів і недостатній рівень міжвідомчої координації суб'єктів забезпечення інформаційної безпеки. Обґрунтовано необхідність удосконалення правового механізму реалізації Стратегії шляхом оновлення або продовження планів заходів, а також адаптації державної політики до сучасних інформаційних викликів і міжнародних стандартів у сфері інформаційної безпеки.* Текст: https://pravo.unesco-socio.in.ua/wp-content/uploads/archive/Pravo-ua-2026-2-2/Pravo_ua_2026_2_2_036.pdf

21.07.2026

Укладач: Гаращенко М. В.